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Младежите - приоритет на БСП
В София левицата обсъди как да подобри живота на младите

българи. “БСП за България” е внесла над 70 поправки в закони по
темата, заяви Корнелия Нинова.

Стр. 3

Пожизнен ТЕЛК
за над 100 болести

Пациенти, страдащи от
над 100 болести, за които
медицината е доказала, че са
до края на живота, вече
няма да се явяват периодич-
но за освидетелстване. На-
ционалният съвет за трист-
ранно сътрудничество реши

хората с дефинитивни и не-
обратими увреждания да
получат пожизнено ТЕЛК-
ово решение и да не се явя-
ват пред комисия на всеки 3
години. Очаква се днес про-
ектът на Наредбата за ме-
дицинската експертиза да

Промяната няма да утежни бюджета
на НОИ, но ще облекчи този на НЗОК

бъде внесен в Министер-
ския съвет.

Промяната няма да
утежни разходната част на
бюджета на НОИ, защото
ще се изплащат същите ин-
валидни пенсии. Изменени-
ето обаче ще облекчи бюд-

жета на НЗОК, тъй като
няма да се налагат изследва-
ния на всеки 3 г. за освиде-
телстване на хора с нелечи-
ми болести, обясни здрав-
ният министър Стойчо Ка-
царов.
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мало едно мече с шарено елече
и приказката свърши вече... Чува-
ли сте го като деца, нали? Сега
обаче тези приказки не вървят.
Актуална е друга, с хорор при-
вкус - край Белица имало една
свободна мечка, тя обаче била
пресрещната от гъбари. През по-
следните дни цяла България е
въвлечена в драмата на въпросна-
та среща и последвалите събития.
То не са извънредни включвания,
то не са телевизионни дебати, по-
литически спорове. Журналисти и
политици откриха, че в страната
все още съществуват мечки. И то
не само заключени зад ограда и
превърнати в атракция “пенсио-
нирани” бивши танцуващи живин-
ки. Темата да се убива мечката или
не стана приоритетна. Сякаш в
България други филми няма, ся-
каш сме си решили всички про-
блеми и не е последна седмица
преди избори.

Бракониери и ловци точат но-
жове, зареждат патрондаши и са
готови на бой. Да бранят Родина-
та от злото чудовище, позволило
си да реагира при неочаквана сре-
ща с човек. Какви смелчаци! Ми-
нистри разрешават отстрел на
опасното чудовище, после се от-
мятат. Само за няколко часа меч-
ката получи няколко взаимопро-
тиворечащи си присъди. Добре, че
не следи социалните мрежи и ме-
диите, че щеше да почине от на-
прежение...

НЯКОЛКО ÄÓÌÈ

И

Стр. 3

Сигурност

в промяната

с грижа

за теб

Ìå÷åøêè

äðàìè

Павлета ДАВИДОВА

ЦИК организира пробен машинен вот в подлеза на СУ “Св. Климент Охридски”. Столичани и гостите
на София можеха да разберат как се гласува с устройствата и на метростанциите “Средец” и “Орлов мост”

Държавата
спестила
557 млн. лв.
на Божков
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Котка на
корта спаси
Кузманов
от загуба

Уволниха
шефове в
образованието
за корупция
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Хората с необратими
увреждания ще получават
пожизнено ТЕЛК решение
Промяната няма да утежни бюджета на НОИ, но ще облекчи този на НЗОК

Хората, които са с дефи-
нитивни и необратими увреж-
дания, да получат пожизнено
ТЕЛК-ово решение. Така вече
няма да се налага на всеки 3 г.
да се явяват за освидетелства-
не за заболявания, за които ме-
дицината е доказала, че са до
края на живота. Това реши на
заседанието си Националният
съвет за тристранно сътруд-
ничество. Очаква се днес про-
ектът на Наредбата за меди-
цинската експертиза да бъде
внесен в Министерския съвет.
Здравният министър Стойчо
Кацаров отново заяви, че де-
финитивното решение на про-
блемите на медицинската екс-
пертиза изисква изцяло нов
подход, сериозна реформа и
изменения в закони, за което
са необходими действащ пар-
ламент и воля на управлява-
щите здравната и осигурител-
ните системи, за да бъдат раз-
делени увредата и заболяване-
то от неработоспособността.

Сегашната промяна в На-
редбата няма да утежни раз-

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

За над 100 заболявания, за които е ясно, че са до живот, вече няма да е необходимо
постоянно минаване през лекарски комисии, стана ясно след заседанието на Тристранката

ност. Сега хората с онкологич-
но заболяване след петата го-
дина от лечението получават
50% трайна неработоспособ-
ност, но на всеки 3 г. се явяват
на ТЕЛК, за да доказват, че са
имали рак. Така е с генетични-
те заболявания, които според
науката са за цял живот. Сега
хората с диабет не получават
пожизнен ТЕЛК, но занапред,
ако имат най-малко две
допълнителни увреждания,
предизвикани от заболяването
(ретинопатия, нефропатия, не-
вропатия и пр.), които са нео-
братими, ще получават пожиз-
нен ТЕЛК. Настоящата Наред-
ба за медицинската експертиза
им даваше 80% неработоспо-
собност.

Когато човек има заболя-
ване, което му дава възмож-
ност за пожизнено решение,
но може да се разболее и от
болест, която не е необрати-
ма, може по всяко време да
поиска допълнително освиде-
телстване, предвиждат тексто-
вете.

БСП подкрепи декларацията на Инициативния
комитет от учени и общественици в защита на
българската позиция за РС Македония. По-рано, в
открита позиция, експертите заявиха, че подкрепата
на България за начало на преговори за европейската
интеграция на РС Македония може да се даде само
ако гаранциите, поети от Скопие, бъдат добросъве-
стно спазвани. В документа се настоява западната
ни съседка да снеме всякакви малцинствени претен-
ции към страната ни и да изключи всяка възможност
за териториални претенции към България. Учените
настояват за реабилитиране жертвите на югослав-
ския комунизъм, репресирани на нейна територия
заради българското им самосъзнание. Те настояват
Македония да коригира учебните си програми и да
премахне съдържание, насаждащо омраза към стра-
ната ни, както и да се премахнат табели и надписи
против българите. Проф. Казимир Попконстанти-
нов,  проф. Пламен Павлов, проф. Христо Прода-
нов, проф. Христо Смоленов, проф. Трендафил
Митев и доц. д-р. Александър Гребенаров са сред
участниците в комитета.

“Изразената позиция е в унисон с условията,
заложени и в Декларацията на Народното събрание
от октомври 2019 г., подготвена с участието на БСП
и подкрепена единодушно oт парламентарната й
група”, се казва в писмо на Корнелия Нинова до
интелектуалците. Председателят на БСП припомня,
че и при посещението на македонския премиер Зо-
ран Заев е подчертала, че европейското бъдеще на
Северна Македония не може да бъде постигнато за
сметка на българската история и компромиси с ис-
тината. Нинова приветства призива на учените за
единодействие и единомислие по темата от полити-
ческите формации в новия български парламент.

Двама началници на
регионални управления
на образованието (РУО)
са уволнени дисципли-
нарно, а други трима са
пенсионирани - в Шу-
мен, Хасково и Враца.
Заради това Министер-
ството на образование-
то и науката търси нови
шефове с конкурси, като
такъв е обявен и за уп-
равлението във Варна,
което е с изпълняващ

Обжалването на решението на
правителството за “черния”
списък с фирми и лица по закона
“Магнитски” автоматично спира
изпълнението му, постанови
Върховният административен съд
(ВАС) по жалбата на Александър
Георгиев. През юни Министерст-
вото на финансите публикува
списък на лицата, които попадат
или потенциално биха попаднали
в обхвата на санкциите, наложе-
ни от Службата за контрол на
чуждестранните активи на финан-
совото министерство на САЩ.
Под ударите на закона “Магнит-

БСП подкрепи
декларацията
на учените за Скопие

Двама образователни шефове
са уволнени дисциплинарно

длъжността началник.
Ръководителите на

звената в Пловдив и
Видин си отиват след
проверки от вътрешния
одит на министерство-
то. В Пловдив са уста-
новени нарушения при
договори с юридически
лица, които са удължа-
вани незаконосъобраз-
но, има непрозрачност и
непроследимост на ос-
нованията за плащане,

липсват и подписи. Част
от нередностите са ус-
тановени при  граждан-
ски договори, които за
миналата година са били
за близо 110 хиляди
лева, а за тази - за 210
хиляди лева.

В РУО във Видин
също са открити финан-
сови и административ-
ни нарушения при
сключването на граж-
дански договори и дого-

вори с фирми, при от-
читането на команди-
ровки и назначаването
на пенсионирани дирек-
тори на училища. Про-
пуски има и във вътреш-
ните правила.

Звеното за вътрешен
одит продължава про-
верките в Смолян, Пле-
вен, Кърджали, Стара
Загора, Велико Търно-
во, Бургас и Пазард-
жик.

ВАС спря „черния” списък с фирми
по „Магнитски”

ски” попаднаха Делян Пеевски,
Васил Божков и зам.-шефът на
Бюрото за контрол на СРС Илко
Желязков.

 Жалбата на Георгиев е една
от 50-те, подадени в съда срещу
списъците “Магнитски” у нас.
Според магистратите влючване-
то на Георгиев в списъка
“несъмнено неблагоприятно за-
сяга сферата на жалбоподателя”.
Те смятат, че “списъкът няма са-
мостоятелно съществуване, тъй
като в него липсва разпоредител-
на част, която да послужи като
основание за пряко и непосред-

ствено засягане на интересите на
жалбоподателя”. “Правно реле-
вантна значимост за настоящото
производство има разпоредител-
ната част на оспореното пред
съда решение на МС, поради ко-
ето не може да се отрече и пра-
вото на А. Георгиев да го атакува
в частта, която го засяга лично”,
гласи решението на съда. ВАС е
оставил без разглеждане искане-
то на Георгиев да спре действие-
то на решението на МС за изгот-
вянето на списъка, тъй като е
лишено от предмет. То може да
се обжалва в 7-дневен срок.

ходната част на бюджета на
НОИ, защото НОИ ще
продължи да изплаща същите
инвалидни пенсии. Изменени-
ето обаче ще облекчи бюдже-

та на НЗОК, тъй като няма да
се налагат изследвания на все-
ки 3 г. за освидетелстване на
хората с нелечими болести,
обясни Кацаров.

Досега пожизнено решение
се даваше за много малко бо-
лести, а занапред това ще важи
за десетки състояния, свърза-
ни с трайна неработоспособ-
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Политологът Страхил Делийски

Младите - в центъра
на вниманието на БСП
Образованието, здравеопазването и помощите за семейства
са сред основните акценти в политиките на левицата
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Модерното земеделие е приоритет
на БСП, заяви водачът на листата на
“БСП за България” в Силистра Вяра
Емилова на среща със земеделски про-
изводители в региона. По време на
разговора бяха обсъдени възможнос-
тите за създаване на преработвателно
предприятие и борса за плодове и зе-
ленчуци като част от мерките за под-
помагане на малките и средни произ-
водители.

По-рано Емилова се срещна с ко-
оператори от ЗК “Нива-93” в село
Професор Иширково и с ръководст-
вото на Областния съвет на земедел-
ските кооперации в Силистренския

Стоилов е готов да поиска
дисциплинарка за Гешев
при сигнал от МВР

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Младите хора винаги са
били в центъра на нашето вни-
мание, увери председателят на
БСП Корнелия Нинова в Со-
фия на среща, насочена към
проблемите на българските
младежи и идеите за тяхното
решаване. Тя изтъкна, че леви-
цата винаги е била последова-
телна в политиката си за млади-
те, а предложенията винаги са
били аргументирани финансо-
во и законово. По думите й
“БСП за България” е внесла над
70 поправки в закони, които
касаят живота на младите хора.
Нинова подчерта, че програма-
та на социалистите е комплекс-
на и обхваща редица сектори,
които ще гарантират по-добра
перспектива пред младите хора.

Предложенията на БСП са на-
сочени както към икономиката
и здравеопазването, така и към
образованието. Нинова изреди
част от идеите, които застъпват,
включително и за изменения в
данъчното законодателство и
помощите за млади семейства.

В дискусията се включиха
водачът на листата в столичния
23 МИР Христо Проданов,
председателят на БСП в София
Калоян Паргов, евродепутатка-
та Цветелина Пенкова, канди-
дати за народни представители
от софийските листи, председа-
телят на Националния младеж-
ки форум Симона Димитрова и
много младежи.

“Днес, повече отвсякога, в
България трябва да се говори

на висок глас за социална поли-
тика, ако искаме да се справим
с демографската катастрофа, да
развиваме конкурентоспособна
икономика, да осигурим досто-
ен живот за нашите баби и дя-
довци. Ето защото са необхо-
дими работоспособни, спокой-
ни за утрешния ден, трудещи се
млади хора”, каза кандидатът за
народен представител от “БСП
за България” Райна Душкова.
По думите й лявата коалиция
има какво да предложи за мла-
дите майки, за семействата, за
майките-студентки, за младите
хора в науката. Грижата за
хората е това, което ни обеди-
нява, заяви тя.

На срещата бяха поставени
много въпроси, свързани с не-

достига на места в детските
градини, паричните обезщете-
ния за майчинство през втора-
та година, които в момента са
под минималната заплата, за
предложението да има един
учебник по всеки предмет в
училище и др. Проданов под-
черта, че жилищната политика
е изключително важна за реша-
ване на социалните, демограф-
ските и икономическите про-
блеми в страната.

“Няма как да изградим ста-
билна икономика, ако няма
качествено образование и на-
ука. Трябва да изберем - или
да предлагаме евтина работ-
на ръка, или да създаваме
продукти и услуги с висока
добавена стойност. Моят из-

Правосъдният министър Янаки Стои-
лов е готов да сезира ВСС с искане за
дисциплинарно производство срещу глав-
ния прокурор Иван Гешев, ако вицепре-
миерът Бойко Рашков му предостави дан-
ни за нарушения. По-рано Рашков настоя
за радикални промени в прокуратурата,
защото в два последователни мандата тя
е била превърната в политически при-
датък. Той поиска ВСС незабавно да от-
страни редица прокурори, допуснали на-
рушение на закона. Според Рашков
държавното обвинение бездейства по
сигналите на МВР за масова покупко-
продажба на гласове за ГЕРБ. “Ако ВСС
не се справи, а няма изгледи да се справи,
защото не виждам воля в този състав, това
трябва да направи следващ ВСС, в който
да влязат достойни хора, които ще реаги-

рат на безобразията на главния прокурор”,
каза Рашков и обяви, че ще предостави
информация срещу Гешев, според която
“той е уронил престижна на съдебната
власт, заради което може да бъде освобо-
ден от поста си”.

“Ще анализирам сигнала, който ще
изпрати Бойко Рашков. Ще преценя него-
вата допустимост и, доколкото е възмож-
но, неговата основателност”, обясни
Стоилов. Той подчерта, че най-актуална-
та задача е добрата организация на пред-
срочните парламентарни избори, и при-
зова МВР и прокуратурата да започнат
да си взаимодействат активно срещу ку-
пуването на гласове. Според него и двете
институции имат вина за противоречия-
та помежду им.

Капка Панайотова от Центъра за
независим живот предупреди в радиоин-
тервю, че има предпоставки за манипула-
ции на мобилните урни, с които ще гла-
суват хората с увреждания или под ка-
рантина. Тези СИК ще бъдат само с хар-
тиени бюлетини. Една от партиите иска
проверка на подвижните комисии в Ха-
сково. От 4 април досега в общините
Минерални бани и Стамболово има по-
дозрително увеличение на желаещите да
гласуват с мобилни урни.

Между 800 и 2500 са рисковите сек-
ции за предстоящите избори, обяви по-
рано Тихомир Безлов от Центъра за из-
следване на демокрацията. Според него
обявените от вътрешния министър Бой-
ко Рашков над 100 сигнала за купуване
на гласове са “по-скоро много”.

ВЯРА ЕМИЛОВА:

Модерното земеделие е приоритет

бор е второто. И смятам, че
всички трябва да се борим за
това”, каза младият кандидат
за депутат Благовест Кири-
лов. Според него бизнесът
трябва да работи с универси-
тетите, както и да се промени
моделът на финансиране на
студентите. “Необходимо е
да се актуализира норматив-
ната база, така че да има вза-
имодействие между универ-
ситетите, средните училища и
следдипломната квалифика-
ция”, смята той.

“Разговорът за младите хора
не приключва, а започва на 11
юли. Тогава, ако има устойчив
парламент и ние, социалисти-
те, сме с добро представител-
ство, ще можем да реализираме
всичко това, за което говорим
днес”, категоричен бе Калоян
Паргов и призова младите да се
интересуват от политиката и да
отстояват своите позиции.

регион. Тя подкрепи идеята за за-
щитна изкупна цена на земеделската
продукция, стимулиране на търгов-
ците да изкупуват продукция от Се-
вероизточна България и за изравня-
ване на субсидиите с тези в eвро-
пейските страни.

БСП ще работи за балансирано
развитие на отрасъла чрез производ-
ството на различни култури и отглеж-
дане на животни, за насърчаване обе-
диняването в кооперативни вериги на
доставка и преработка на храни, при
запазване на собствеността на земя-
та и стопанската независимост на
малки и средни ферми и производи-

тели, за държавни гаранционни схе-
ми за управление на риска и реакция
при настъпване на неблагоприятни
климатични или пазарни условия за
земеделските стопани. Политиката на
социалистите е насочена към възста-
новяване на магистралната водопре-
носна инфраструктура на “Напоител-
ни системи” с европейски и държав-
ни средства. Сред приоритетите на
левицата са засиленото залесяване и
рекултивацията на унищожени земе-
делски и горски територии, както и
строгият държавен контрол върху
вида и начина на използване на раз-
решени пестициди.
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Прогнозират поскъпване
с 5-6 ст. на бензина и дизела
Ако пътувате към Гърция, напълнете резервоара на колите си догоре, там литърът гони 3 лв.

ОБЯВА

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ‚ÂÏÂÌÌÓ
˘Â ÔÂÍ˙ÒÌÂ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ

‚ ÌˇÍÓË ˜‡ÒÚË Ì‡ ÒÚÓÎËˆ‡Ú‡

Õ‡ 7 ˛ÎË 2021 „. (Òˇ‰‡), ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò ÏÓÌÚ‡Ê Ì‡ ‚Ó‰ÓÏÂ Ì‡ ·ÛÎ.
ì√ÂÌÂ‡Î —ÍÓ·ÂÎÂ‚î, Í‚. ì÷ÂÌÚ˙î, ÒÂ
Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ
09:00 ‰Ó 21:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡
ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡
ÏÂÊ‰Û: ·ÛÎ. ìÃ‡ÍÂ‰ÓÌËˇî, ·ÛÎ. ì√ÂÌ.
ÃËı‡ËÎ ƒ. —ÍÓ·ÂÎÂ‚î, ·ÛÎ. ì“Ó‰Ó
¿ÎÂÍÒ‡Ì‰Ó‚î Ë ·ÛÎ. ì’ËÒÚÓ ¡ÓÚÂ‚î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—Ó-
ÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍË Ì‡ ‡‰ÂÒ:
·ÛÎ. ì√ÂÌ. ÃËı‡ËÎ ƒ. —ÍÓ·ÂÎÂ‚î, Ì‡
Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. ìœ‡ÚÂÌËÈ ÕË¯‡‚-
ÒÍËî; ·ÛÎ. ì’ËÒÚÓ ¡ÓÚÂ‚î, Ì‡ Í˙ÒÚÓ-
‚Ë˘ÂÚÓ Ò ·ÛÎ. ìÃ‡ÍÂ‰ÓÌËˇî.

Õ‡ 7 ˛ÎË 2021 „. (Òˇ‰‡), ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò ËÁ„‡Ê‰‡ÌÂ Ì‡ Ò„‡‰ÌÓ ‚Ó‰Ó-
ÔÓ‚Ó‰ÌÓ ÓÚÍÎÓÌÂÌËÂ ‚ Ê.Í. ìŒ‚˜‡ ÍÛ-
ÔÂÎî, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡-
ÌÂÚÓ ÓÚ 09:30 ‰Ó 21:30 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌ-
ÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚
‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. ì¿ÌÚÓÌËÌ  ÓÎ‡î, ÓÚ ÛÎ.
ì»‚‡Ì ’‡‰ÊËÈÒÍËî ‰Ó ÛÎ. ì‘ÂÌËÍÒî.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—Ó-
ÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ:
ÛÎ. ì¿ÌÚÓÌËÌ  ÓÎ‡î Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ

Ò ÛÎ. ì‘ÂÌËÍÒî.
Õ‡ 7 ˛ÎË 2021 „. (Òˇ‰‡), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡

Ò ÏÓÌÚ‡Ê Ì‡ ÒÔË‡ÚÂÎÌË Í‡ÌÓ‚Â Ì‡ ÛÎ.
517, Í‚. ì’ËÒÚÓ ¡ÓÚÂ‚î, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË-
‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:00 ‰Ó
18:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ ÏÂÊ‰Û: ÛÎ. 511,
ÛÎ. 519, ÛÎ. 520 Ë ÛÎ. ì√ÂÓ„Ë —Ô‡ÒÓ‚î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—Ó-
ÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ:
ÛÎ. 511, Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. 520.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-
‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡
ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú
ÁÓÌËÚÂ Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯Â-
ÌËˇ Ì‡ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó-
‰‡Ú‡, ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡-
ˆËˇ ÓÚ “ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈ-
ÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21
ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜-
ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡Î-
ÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ ¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ ËÌÙÓÏ‡-
ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ - https:/
/sofiyskavoda.bg/water-stops.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ
ÒÂ ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË-
˜ËÌÂÌËÚÂ ‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ
(www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ
Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙Ó·˘Â-
ÌËˇÚ‡ Á‡ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂ-
ÚÓ. Õ‡ ÂÎÂÍÚÓÌÌ‡Ú‡ ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ ÏÓ„‡Ú
ÎË˜ÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡-
ÌË‡ÌËÚÂ ÒÔË‡ÌËˇ. ƒÛ„ Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ
‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡ Á‡
ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ ˜ÂÁ —Ã—.

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË
Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

Цените на бензина и дизела ще
поскъпнат леко с 5-6 стотинки до края
на лятото, прогнозира пред БНР Живо-
дар Терзиев, председател на Българска-
та петролна и газова асоциация.

По данни на платформата Fuelo вче-
ра средната цена на най-масовия бен-
зин А-95 е 2,16 лв. за литър. За отдел-
ните търговци тя варира от 2 лв. до
2,19 лв. Подобни са цените и на дизела.
Средната е 2,15 лв. за литър, като се
продава в диапазона 1,99 лв.-2,19 лв.
Пътуващите към Гърция той посъветва
да напълнят резервоарите на колите си
догоре, защото в южната ни съседка
цената на бензина вече гони 3 лв. за
литър. В Румъния цените са изравнени,
единствено пропан-бутанът е по-скъп.

Прокуратурата по-
иска от КЕВР да преце-
ни дали са нужни про-
мени в правилата за
определяне на цената
на топлинната енергия
и да изясни как са
утвърдени повишените
цени на тока.

В съобщението се
посочва, че още на 28
юни Върховната адми-
нистративна прокура-
тура (ВАП) е образува-
ла преписка по публи-
кации в медиите,
свързани с повишаване

Разходите за
транспорт, енер-
гия и всякакви су-
ровини се вдигат,
което вероятно ще
се отрази и върху
цените на алкохо-
ла, предупреждават анализатори на “Уолстрийт
Джърнал”. Според тях засега ценовият натиск не е
достигнал до потребителите, тъй като повечето ви-
нарни, пивоварни и алкохолни компании на този
етап поемат допълнителните разходи и затова цени-
те на алкохола растат по-скромно. Това обаче може
би няма да продължи дълго и най-вероятно поскъпва-
нето ще е факт тази есен.

У нас алкохолът на практика вече почна да
поскъпва, макар и с много малко, като най-силно е
изразено това при спиртните напитки. Въпреки че
през 2020 г. цените им паднаха, през последните
месеци те отново започнаха да растат и през май
концентратите са вече с 4,3% по-скъпи, отколкото
са били през май 2020 г. Малко по-слабо изразено
е поскъпването при виното и бирата. Тенденцията
се дължи на вдигането на разходите за картонени
опаковки, алуминия за бирените кенове, както и за
етикети. Според много икономисти рязко скочилата
инфлация няма да се задържи дълго, но въпреки това
бизнесът и потребителите усещат повишенията в
цените. Към това се добавят и по-високите цени на
енергията и транспорта.

Турция обаче продължава да държи по-
ниски цени на бензин и дизел заради
данъчната си политика.

От началото на годината горивата на
бензиностанциите у нас са поскъпнали

с около 25 стотинки, посочи Терзиев.
Това означава ръст от над 13%. “Ние
следваме тенденцията, а тя е - ниското
потребление през изминалите 12 месеца
заради ограниченията на пандемията
доведе до много ниски нива на нефта,
оттам и на дериватите. Например мина-
лата година по това време на бензинос-
танциите стигнахме цени 1,70-1,60 лв.
за литър. След това възстановяването
започна и сега сме на предпандемичните
нива”, обясни експертът.

Терзиев посочи, че през последните
14 месеца на международните пазари
се наблюдава устойчиво поскъпване на
нефта, а оттам и на неговите производ-
ни. “В рамките на една година от почти
нулеви нива сега се връщаме на цени

от 67-68  долара за барел, каквито бяха
през 2018 г. Петролът поскъпна с 50%
от началото на годината, а вероятно ще
бъде достигната цена от 78 долара за
барел. Това показва едно - пазарите са
нестабилни, но към постоянно повише-
ние”, заяви Терзиев.

Според него обаче въпросът с це-
ните на енергийните ресурси е повече
въпрос на геополитика. “За съжаление
ще става все по-силна геополитика в
аспекта на Зелената сделка, на възста-
новителния план, а също и на излишни-
те пари, които стоят във финансовата
сфера и трябва да бъдат употребени”,
посочи Терзиев. Все пак той не смята,
че ще се стигне до 100 долара за барел
в скоро време.

Прокуратурата иска КЕВР
да се самопровери за цените на парното

на цената на топлинна-
та и електрическата
енергия. От прокурату-
рата заявяват, че публи-
кациите навеждат на
данни за неправомерно
увеличение на цената за
предоставяне на топло-
енергия. Освен това се
слага акцент върху об-
стоятелството, че дей-
стващата наредба за
регулиране на цените
създава предпоставки
за нереално ценообра-
зуване във вреда на
крайните потребители.

От прокуратурата
са констатирали още,
че покачването на це-
ните за топлинна енер-
гия от 1 юли е в проти-
воречие със Закона за
енергетиката, съгласно
който производството,
преносът, разпределе-
нието и търговията с
топлинна енергия се
извършват при гаранти-
ране на защитата на
интересите на потреби-
телите. Заради значи-
мия обществен интерес
от ВАП искат от пред-

Директорът на Агенцията за държавна финансо-
ва инспекция Георги Начев е отстранен от поста си,
съобщиха от Министерството на финансите. Начев,
още при встъпването в длъжност на финансовия
министър Асен Василев, е представил болничен лист
за домашно лечение до 17 юни, но след това не
можеше да бъде открит на адресната си регистра-
ция. Преди броени дни министър Василев обяви, че
е впрегнал всички ресурси на министерството си и
дори нотариуси, за да открие Начев и да му връчи
заповедта за уволнение. Василев разпореди и одит
на дейността на Агенцията за държавна финансова
инспекция. Той е по сигнали за нарушения в дей-
ността на структурата, включително при предоста-
вянето на държавен имот - почивна база в к.к. “Ал-
бена”, за стопанисване от сдружение с нестопанска
цел “Асоциация на експертите по финансов контрол
в България”, основано на 10 август 2020 г.

седателя на КЕВР да
отговори в кратък срок
предприети ли са дей-
ствия и какви за про-
мяна в подзаконовите
актове във връзка с
цените на топлинната
енергия.

От прокуратурата
припомнят, че именно с
решения на КЕВР цени-
те на електрическата
енергия се увеличиха
средно с 4,40 на сто, а
цените на топлинната
енергия нараснаха
средно с 16,23 процен-
та, завишена е и цената
на природния газ за
месеца. По-късно от
регулатора съобщиха,
че КЕВР ще отговори
на Върховната админи-
стративна прокуратура
по всички поставени
въпроси в законовия
срок.

Цената на топлин-
ната енергия се проме-
ня само веднъж годиш-
но. Миналата година
обаче се оказа, че про-
гнозите на КЕВР не са
точни. Цените са зави-
шени и за миналата го-
дина са надплатени 29
млн. лв.  от хората.
Това заяви пред Нова
телевизия омбудсманът
Диана Ковачева. Тя от
месеци настоява за
промени в наредбата.
Тя каза още, че провер-
ка на 130 абонатни
станции на топлофика-
ция е установила, че
при 90 от тях уредите
са с изтекъл срок на
годност и не са изряд-
ни. Това създава съмне-
ния какво и как се из-
мерва. В София има 17
500 такива станции,
каза Ковачева.

Най-после уволниха
шефа на АДФИ

Алкохолът поскъпва
наесен
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Комисията по хазарта спестила
на Васил Божков 557 млн. лв.
Слабият контрол от страна на
Министерството на финансите
е довел до огромни загуби за хазната

АДФИ:

Избягалият в Дубай Васил Божков многократно твърдеше
през изминалата година, че е давал милиони левове
подкупи на Владислав Горанов и Бойко Борисов

Втора проверка на дейността на бив-
шата Държавна комисия по хазарта
(ДКХ) установи, че държавният бюджет
е ощетен с 556 872 283 лв. Тази загуба
за хазната е  от неправомерно занижени
държавни такси, събирани от хазартни-
те оператори -  “Ню Геймс” АД, “Наци-
онална лотария” АД, “Еврофутбол”
ООД и “Евробет” ООД.

Проверката е направена от Агенци-
ята за държавна финансова инспекция
(АДФИ) и обхваща периода  01.01.2014
- 31.12.2019 г. Споменатите хазартни
оператори са заплащали по-малка от
дължимия размер такса според Закона
за хазарта и заради решенията на ДКХ,
с които са утвърдени правилата им. В
края на 2019 г. стана известно, че един-
ствено държавното тото е плащало 15%
такса върху залозите от игрите, които
организира. Частните хазартни фирми
са избрали алтернативно облагане, кое-
то им е спестило установените близо
557 млн. лв. Вместо върху всички зало-
зи те са начислявали държавна такса
върху разликата между събраните сред-
ства и изплатените печалби, което е
намалило сериозно сумите към държа-
вата. Тези разкрития предизвикаха трус

в хазартния бизнес. Отнети  бяха лицен-
зите на посочените компании, повдигна-
ти бяха редица обвинения срещу хазарт-
ния бос Васил Божков, който в момента
се укрива в Дубай. Закрита бе и ДКХ.
Нейните функции от една година се
изпълняват от Националната агенция по
приходите. Бившият председател на
ДКХ Александър Георгиев бе обвинен в
длъжностно престъпление.

“Направените констатации потвър-
ждават наличието на нарушения при
прилагането на Закона за хазарта, изра-
зяващо се в това, че за поддържане на
лиценз за организиране на едни и същи
хазартни игри се заплащат формирани
по различен начин държавни такси. Това
потвърждава и направените заключения
в предходния доклад на АДФИ от януари
2020 г. за липсата на контрол от страна
на Държавната комисия по хазарта, коя-
то не е приела общи правила и методоло-
гия, в които да се регламентират начини-
те на облагане на хазартните игри по
разновидности”, се посочва в доклада на
АДФИ. В по-голямата част от този пери-
од финансов министър беше Владислав
Горанов. Самият той отказа да поеме
отговорност за огромната сума, която бе

установена почти в същия размер и през
2020 г. Единствените виновници се ока-
заха шефовете на Комисията по хазарта
и Васил Божков. През март тази година
обаче Административният съд в София
(АССГ) излезе с решение по заведено от
“Еврофутбол” ООД дело срещу решени-
ето на ДКХ за неплатените такси. Съдът
каза, че дружеството на Васил Божков
няма основание да претендира срещу
акта на стойност 261 млн. лв. Но също
така остро разкритикува управляваното
от Горанов министерство на финансите,
че не е контролирало Комисията по ха-
зарта и се е стигнало до тази огромна
щета за бюджета.

От своя страна Васил Божков не-
прекъснато твърдеше, че в годините на-
зад е давал множество подкупи на Го-
ранов и премиера Бойко Борисов, за да
му се приемат лобистки закони и да
плаща по-ниски такси. Той дори заяви,
че е носил пари на ръка на Горанов
директно в Министерството на финан-
сите, а парите за Борисов са приемани
от неговата лична ПР-ка Севделина
Арнаудова, която всеки месец е ходила
в дома на Божков. Арнаудова призна
публично, че наистина е ходила всеки
месец при бизнесмена, но за да му от-
казва. Докладът на АДФИ е предоста-
вен на прокуратурата.

Абсолютно невярна е инфор-
мацията, че служебното прави-
телство повишава с 50% корпо-
ративния данък в България. Та-
кова твърдение е абсурдно, най-
малкото защото не попада в пра-
вомощията на служебен кабинет.
Това написа служебният вице-
премиер по управление на евро-
пейските средства Атанас Пека-
нов в профила си във фейсбук.

Коментарът му е по повод
изненадващата пресконференция
на ГЕРБ отпреди ден, по време
на която кабинетът беше обви-
нен, че се е съгласил да повиши
въпросния налог до 15%. Фи-
нансовият министър Асен Ва- Атанас Пеканов

АТАНАС ПЕКАНОВ:

Манипулация е, че кабинетът вдига с 50% корпоративния данък

Регионалното министерство осигури 10 млн. лв. за първоначал-
но плащане към “Автомагистрали - Черно море” за извършени
ремонти в участъка между Чирпан и Стара Загора на автомагист-
рала “Тракия”. Средствата са осигурени от бюджета на Агенция
“Пътна инфраструктура”, съобщават от ведомството. Държавното
дружество “Автомагистрали” има сключен договор с подизпълни-
теля и заради това АПИ ще преведе сумата на частната фирма.

В понеделник стана ясно, че дължимата сума към фирмата е
около 40 млн. лв. На проведената среща между министерството и
представители на инфраструктурната компания регионалният ми-
нистър Виолета Комитова е уверила, че парите ще бъдат изплатени.
Така остават дължими още 30 млн. лв. Междувременно от Камарата
на строителите сигнализираха, че държавата дължи между 600 и 700
млн. лв. на фирмите за извършени дейности по ремонти. Те заявиха,
че разплащането по проекти е спряло, както и работата по търгове.
Строителите не се съгласиха с твърденията на министър Комитова,
че инженерингът и авансовите плащания са порочни практики.

силев обясни, че изказванията на
бившите управляващи са “зло-
намерена лъжа”. “Разбирам, че
ситуацията е предизборна, но не
е правилно да бъде манипулира-
но обществото по такива фун-
даментални въпроси, по които
множество икономисти и екс-
перти, включително мои колеги,
работят от години”, написа
Атанас Пеканов.

Миналата седмица 130
държави, сред които и България,
подкрепиха въвеждането на гло-
балния минимален корпорати-
вен данък. Става дума за иници-
ативата BEPS на ОИСР, която
тече от няколко години и пре-

движда промени, насочени към
облагането на най-големите кор-
порации в света, които и сега не
плащат данъци в България. Ярък
пример може да бъде даден как-
то с гиганти като “Фейсбук” и
“Гугъл”, така и със “Старбъкс”,
която често плаща в някои стра-
ни далеч по-малко данъци от
кварталния магазин, дава пример
Атанас Пеканов.

Данъчната реформа е бази-
рана на два основни стълба: гло-
бален минимален данък и нова
форма на данъчно облагане на
цифровите услуги. Той обясня-
ва, че когато бъде финализирана,
реформата ще има за цел да на-

мали избягването на данъчна
тежест от големи международни
компании чрез агресивно
прехвърляне на печалби в офшор-
ни зони, в които плащат между
0% и 3% върху своите печалби.
Рамката и детайлите по нея, как-
то и планът за нейното изпълне-
ние ще бъдат финализирани през
октомври и могат да влязат в сила
най-рано през 2023 г.

Вторият стълб на мярката е
насочен към големите техноло-
гични компании, отбелязва Пе-
канов и изтъква, че и към мо-
мента те почти не плащат данък
върху генерираните приходи в
България.

10 млрд. лв. в енергетиката не са отчетени

Около 10 милиарда лева в
областта на енергетиката не са
отчетени през последните го-
дини, заяви Славчо Нейков от
Института за енергиен ме-
ниджмънт. Той визира разхо-
ди, свързани с АЕЦ “Белене”,
разходи по натрупаните заеми
в държавния въгледобив, кои-
то по думите му са повече от
милиард, както и 2 милиарда,
похарчени за енергийна ефек-
тивност, “където по публична
информация ефектът е за по-
малко от 3% от населението”.
Според Нейков трябва да се
добавят “и други разходи за
развитие на газовата инфраст-
руктура, които не са отчете-

ни”. “Булгартрансгаз” не е пла-
щал дивидент на Българския
енергиен холдинг за 2019 и
2020 г., съобщи пред БНР Ва-
лентин Николов, който оглавя-
ва холдинга. Говорим за десет-
ки милиони, посочи Николов и
допълни, че Комисията за енер-
гийно и водно регулиране не
знае как да приключи случая.
Относно поисканата от слу-
жебния енергиен министър
Андрей Живков смяна на ръко-
водството на “Булгартрансгаз”
Валентин Николов отбеляза:
“При нас няма нищо писмено.
От принципала нищо не съм
получил още”.

“Единственият, който

може да отстранява, уволня-
ва, назначава - това е надзорът
на “Булгартрансгаз”. Никой
друг не може да им се меси.
Включително и ние, защото е
намеса в независим преносен
оператор и всички регламен-
ти на ЕС ги пазят в тази
връзка. Неслучайно проверка-
та е направена от КЕВР, не е
направена от БЕХ”, коменти-
ра Валентин Николов. Той
заяви още, че ако има реше-
ние на БЕХ, а надзорът на дру-
жеството не се съобрази с
това решение, то тогава БЕХ
може да предприеме стъпки за
отстраняване на неговите
представители в надзора.

МРРБ намери първите 10 млн.
лв. да плати за „Тракия”
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Директорът на Програмата за извъ-
нредни ситуации към СЗО Майкъл
Райън предупреди, че докато в САЩ и
в Европа антиковид мерките се облек-
чават, може да се зададе нова вълна от
заразата. “В държавите от Северна и
Южна Америка новите случаи на сед-
мична база са над милион. Един мили-
он всяка седмица! В Европа не е мно-
го по-различно - около половин мили-
он души се разболяват за същия пери-
од. Разбирате, че всичко това не е
свършило”.

Той също допълни, че заболевае-
мостта от КОВИД-19 в света през
последните две седмици се “стабили-
зира на много високо ниво”. Според
него положението е много по-добро в
сравнение с преди два-три месеца.

СЗО предупреди
за нова КОВИД вълна
Великобритания и Германия са решени
да облекчат епидемичните мерки

Същевременно британският преми-
ер Борис Джонсън заяви на прескон-
ференция, че поради успешната про-
грама за ваксинация в Англия повече-
то ограничения ще бъдат премахнати
от 19 юли, предаде Би Би Си.

Германия също облекчава правила-
та. Туристи от пет държави, включи-
телно Русия, Обединеното кралство и
Индия, могат да влизат на територия-
та й, се посочва в списъка на институ-
та “Робърт Кох”, съобщава ТАСС. Ми-
нистърът на външните работи Хайко
Маас предполага, че действащите в
страната ограничителни мерки срещу
разпространението на коронавируса
могат да бъдат отменени през август,
когато всички жители на страната ще
са имали възможността да бъдат вак-

синирани. Това е позицията, която е
изразил пред агенция ДПА и “Зюддой-
че Цайтунг”. Председателят на упра-
вителния съвет на Националната асо-
циация на лекарите Андреас Хасен
заяви, че най-късно до началото на
септември страната може да се откаже
от почти всички карантинни мерки,
когато всеки желаещ може да си по-
стави ваксина.

От друга страна, експертът на СЗО
Мария ван Керхове определи епиде-
миологичната картина в света като
“двусмислена”. По-специално, реги-
онът на Америка регистрира 13% спад
в броя на новите инфекции, докато
всички останали региони бележат уве-
личение. През последните седем дни
заболеваемостта в Европа се е увели-
чила с почти 28%, в Африка с 15%, в
региона на Западния Тих океан с 10%,
в Източното Средиземноморие с 9%, в
Югоизточна Азия със 7 на сто.

Москва възнамерява да
реагира твърдо на възмож-
ни неприятелски действия
от страна на Вашингтон.
Това заяви руският външен
министър Сергей Лавров в
интервю за индонезийски
вестник, предава ТАСС.

Той отбеляза, че почти
веднага след срещата на
върха в Женева американ-
ски служители, включител-
но участниците в събитие-
то, “се заеха за предишните
забележки с удвоени сили”.
Лавров добави, че всички
тези “предупреждения” са
започнали да бъдат придру-
жавани от заплахи, че Русия
ще бъде подложена на нов
натиск, ако “в рамките на

няколко месеца” не приеме
“правилата на играта”, пред-
ставени в Швейцария.
“Опитите за водене на диа-
лог с нас от позицията на
силата изначално са обре-
чени на неуспех: ще реаги-
раме сурово и решително на
неприятелски действия”,
увери  министърът. Според
Лавров е необходимо чест-
но взаимодействие, ако Ва-
шингтон иска стабилни и
предвидими отношения.

По думите му срещата
на върха Русия-САЩ е про-
ведена по откровен и дело-
ви начин. Русия е доволна,
че страните са показали
желание да се разберат, като
говорят принципно.

Лавров: Ще бъдем твърди
към Вашингтон

Жители на индийския град Калкута
излязоха на поредния протест срещу
високите цени на горивата. Те са
качили върху кон макети с лицата
на премиера Нарендра Моди (в
центъра), вътрешния министър Амид
Шах (вляво) и министъра на
енергетиката Дхармендра Прадхан с
недвусмисленото послание да минат
на каруци заради непоносимо
високите цени на горивата

СНИМКИ БГНЕС

Така изглежда американската авиобаза Баграм на 50 км северно от Кабул, след като личният й състав бе
изтеглен. Сега тя ще бъде управлявана от армията и силите за сигурност на Афганистан. След 20-годишно
присъствие САЩ изтеглят военните си сили от страната, процесът трябва да приключи до септември

Кървав уикенд в САЩ
на националния празник

Кървав 4 юли отбелязаха в САЩ, където в Деня на незави-
симостта най-малко 150 души бяха убити с огнестрелно оръ-
жие в над 400 престрелки из цялата страна, съобщава АНСА.

В Ню Йорк на 2-4 юли са регистрирани 21 инциден-
та, жертвите, на които са 26 души. Това е по-малко от
данните за същия период на миналата година, когато 30
души бяха ранени при 25 инцидента със стрелба. Като
цяло в Ню Йорк се наблюдава увеличение на насилието
с лично оръжие до нива, които не са регистрирани там
от много години. През 2021 г. този показател се е уве-
личил в града с 40% в сравнение със същия период на
2020 г., когато 767 инцидента доведоха до 885 жертви.

В Чикаго, щата Илинойс, уикендът е бил най-лошият от
години със 83 огнестрелни рани, 14 от които са фатални. Сред
убитите са две момичета на 5 и 6 години.

Стрелба на обществени места и по улиците в САЩ е често
явление. По-рано беше съобщено, че е имало стрелба с 8 ране-
ни в град Форт Уърт (щата Тексас).  Преди това в Сейнт Луис
при престрелки са убити около 10 души и 50 ранени.

Коментар на стр. 7

Обединението
на крайнодесните
в ЕП е факт

15 крайнодесни партии от 14

държави подписаха съвместна декла-

рация, призоваваща за ЕС, основан

на суверенни държави-членки, а не на

федерален ЕС, съобщава “Евронюз”.

Основните сили зад изявлението са

испанската партия Вокс, полската

управляваща партия “Право и спра-

ведливост”, “Фидес” на Виктор Ор-

бан, Националното събрание на Ма-

рин Льо Пен и “Северната лига” на

Матео Салвини. Темите, по които се

обединяват са семейните ценности,

културните въпроси и проблемите на

идентичността.

Критик на Лукашенко е
осъден на 14 години затвор

Съд в Беларус осъди на 14 години

затвор Виктор Бабарико, по обви-

нение в измама, съобщиха световни-

те медии. Той бе един от водещите

критици на Александър Лукашенко и

беше планирал да участва в прези-

дентската надпревара. Бабарико е

обвинен в получаване на подкупи и

“пране на пари, получени с престъпни

средства”, когато е бил шеф на

“Белгазпромбанк”, беларуския клон

на банка, принадлежаща на руския

енергиен гигант “Газпром”.

Експлозия в завод за
биогорива в Чехия

Четири човека бяха ранени тази

сутрин при взрив в завод за производ-

ство на биогорива в град Ловосице в

Северозападна Чехия, съобщи Чешка-

та телевизия. Един от пострадалите

е в тежко състояние и е откаран в

болница със спасителен хеликоптер.

Взривната вълна е изхвърлила на де-

сетки метри металните листове, от

които била изградена част от сгра-

дата на един от цеховете на предпри-

ятието. Те паднали върху минаваща-

та наблизо железопътна линия. На-

ложи се влаковете в този участък да

бъдат спрени.

Арести в Хонконг за
тероризъм

Хонконгската полиция съобщи, че

е арестувала девет души, между 15

и 39 години, заподозрени в терори-

стична дейност. Тя е разкрила опит

за направа на взривни устройства и

за залагането им на различни места

в града, предаде Асошиейтед прес.

Шестима от задържаните са гим-

назисти. Групата се опитвала да

направи бомби в общежитие. Пред-

полага се, че те са били предназна-

чени за съдилища, жп тунели и на

железопътни линии и дори улични

кофи за боклук, “за да има макси-

мални щети”.



НА ФОКУС
7

2021

СРЯДА

7 ЮЛИ

С грижа за
зелена Варна

Сто и тридесет рози по слу-
чай 130-годишнината от нача-
лото на организираното социа-
листическо движение у нас за-
садиха в Розариума на Морска-
та градина във Варна кандида-
тите за народни представители
от “БСП за България” в 3 мно-
гомандатен избирателен район.
“Продължаваме да се грижим
за красотата и зеленината на
Варна. Морската ни столица
може да се превърне в град-
мечта. Не е случайно това, ко-
ето правим. Розариумът е един
от символите на града. Той е
малка част от всичко, което
трябва да се възстанови, за да
си върнем славата на най-добър
град за живеене, която загубих-
ме по време на управлението
на ГЕРБ”, заявиха участниците
в екологичната инициатива.
“Знаем от какво има нужда
нашият град и нашата България.
Това, което се случва в послед-
ните години, е недопустимо и
не може повече да продължа-
ва”, обобщи настроенията на
кандидатите за народни пред-
ставители вторият в листата на
3 МИР - Варна и председател
на Градския съвет на БСП в
морската столица Борислав
Гуцанов.

Това не е първата инициа-
тива на социалистите във Вар-
на, свързана с Розариума и зе-
ленината на града. През 2013 г.

навръх Цветница БСП подари
на варненци “букет” от 320
рози. Тогава се оказа, че има
още място за цветя и дни по-
късно и Младежкото обедине-
ние на БСП се включи в иници-
ативата, като засади 150 рози в
емблематичния за морската сто-
лица Розариум. “Това, което
виждате днес, е резултат от на-
шата дейност, от нашите ини-
циативи за разкрасяване на
Варна и увеличаване на зелени-
ната в нашия град”, споделиха
кандидатите за народни пред-
ставители. И допълниха, че гри-
жата за зелена и красива Варна
е грижа за всеки жител на мор-
ската столица.

Екологията е един от основ-
ните приоритети в предизбор-
ната програма на БСП. И акци-
ите за красива и зелена Варна
не са спорадични, а последова-
телни. През пролетта кандида-
тите за народни представители

от “БСП за България” във Вар-
на засадиха 40 дръвчета във
“Виница”. Жестът бе символи-
чен, но и израз на подкрепата
към всички, които се борят сре-
щу изсичането на горите.

БСП във Варна бе единстве-
ната политическа сила, която
застана зад протестиращите сре-
щу изсичането на 25 дка иглоли-
стни гори на Франгенското пла-
то в района на “Виница”. Това
стана през февруари тази годи-
на. Местните хора недоволства-
ха срещу сечта на гората, започ-
нала още в началото на декем-
ври миналата година. Подадени-
те сигнали до главния прокурор,

Окръжна прокуратура, местна-
та власт, министерствата на
околна среда, на земеделието, на
регионалното развитие остана-
ха без резултат. 60-годишните
борови дървета били засаждани
в местността Коджа тепе (Голя-
ма могила) след невиждания по-
рой през август 1951 г., предиз-
викал свлачища. Тогава държа-
вата залесява Франгенското пла-
то и създава екосистема, която
укрепва терена и връща живот-
ните. До миналата година, кога-
то започва сечта, разказват вар-
ненци. Живеещите в съседство
са притеснени, че порой като
Аспаруховския преди няколко
години, би бил фатален за нами-
ращите се под ската сгради. Ето,
и с такива болки живеем ние,
варненци, всеки ден, споделят
кандидатите за народни предста-
вители от “БСП за България”.

И разказват, че Варна има
огромни проблеми с местната
власт. След промяната на 11
юли ще тръгнем и към промяна
по места, категорични са соци-
алистите. Не може Варна от
втори по големина град, но не
и втори по значение, да се е
превърнал в град на колене,
град, който очаква подаяния от
централната власт, споделят с

болка варненци.
Варна може да бъде съвре-

менен град. Имаме  проекти,
които започнаха по наше вре-
ме, но бяха замразени от ГЕРБ.
Време е да ги възродим - да
изградим нова модерна част на
старото пристанище, чертаят
планове социалистите. Про-
ектът има някаква реализация,
но не е това, което трябва да
бъде, а една голяма скара-бира
и... виенско колело. Това е най-
интересното място на Варна и
трябва да има аквариум, яхте-
но пристанище, сграда за кон-
гресен туризъм, за да може
интересът към нашия град да
го има и пролет, и есен, раз-
казват кандидатите за народни
представители от “БСП за
България”.

Държавата не може да си
позволи още един период на
безвремие, в окаяно състояние
са всички държавни структури.
Ако и след 11 юли не бъде сфор-
мирано правителство, ще бъде
много тежко за страната, комен-
тират варненските социалисти.
И са убедени, че трябва да се
намери начин България да се уп-
равлява отговорно, държавниче-
ски, със сигурност в промяната
и с грижа за всеки.

ФИЛЧО ФИЛЕВ, КАНДИДАТ

ЗА ДЕПУТАТ ОТ 3 МИР - ВАРНА:

Без БСП промяната
е невъзможна

ДИЯНА ВАЛЕНТИНОВА, КАНДИДАТ ЗА

ДЕПУТАТ ОТ 3 МИР - ВАРНА:

Искаме ново бъдеще,
искаме да дишаме

 С какви чувства отивате на
тези избори?

- Отиваме на тези избори с една цел
- победа. Ще ме попитате защо съм тол-
кова категорична и кратка? Защото ис-
каме най-накрая да обърнем статукво-
то, да обърнем всичко, което се случва
в държавата ни. Знаете ли - искаме не
просто да дойде промяната, искаме да
дойде по-хубаво време за всички нас.

 Кои са проблемите на Варна,
които досегашната власт не успя да
реши и заради които искате този ус-
пех на 11 юли?

- Цяла България видя какво става
във Варна при един дъжд, в какво море
се превърна един булевард. Не само
това е проблемът на Варна. Много
неща има - боклукът не се извозва на-
време, има проблеми с детските гради-
ни, площадките за игра на децата...
Местната власт нищо не прави, абсо-
лютно нищо.

 Отново търсим промяната с из-
бори? Какви са нагласите на хората
за предстоящия вот?

- Отиваме на тези избори с чувство
на удовлетвореност. На 4 април започ-
на промяната и важната роля на БСП е
промяната да не стане подмяна. Вижда-
ме, че ГЕРБ търсят всякакви вратички и
варианти отново да са във властта, а те
не са полезни на българския народ.

 Какви каузи ще отстоявате в
Народното събрание?

- На първо място са възрастните
хора - нужно е да бъдат преизчислени
пенсиите. На второ място не по значе-
ние е достъпно здравеопазване във
всички краища на България. Има насе-
лени места с по 60-70 до 100 човека,
които не могат да стигнат до лекар,
какво да говорим за златни стандарти в
медицината.

 Причисляват БСП към статук-
вото. Какви са вашите аргументи, с

които бихте обори-
ли тази “опорна
точка” на досегаш-
ната власт?

- БСП не е управ-
лявала на национал-
но ниво повече от
десет години. Няма
как да е част от ста-
туквото, след като не
е в управлението. Статукво могат да
бъдат и са само две партии - ГЕРБ и
ДПС. Всички други, по един или друг
начин, са свързани с промяната.

 Очаквате ли да бъде сформира-
но правителство?

- Надявам се да има правителство.
И то с участието на БСП. Защото без
Българската социалистическа партия
промяната няма да се случи.

 Кое е правителството на про-
мяната?

- Всички без ГЕРБ и без ДПС.

 Какво бъдеще
искате за Варна?

- Искаме ново
бъдеще за Варна.
Искаме работни ме-
ста, искаме условия
за развитие на ту-
ризма, искаме детски
градини, качествен
ремонт на улиците.
Искаме да дишаме, да се чувстваме
добре, да живеем добре, да работим, да
получаваме достойни възнаграждения.

Навремето казваха, че Варна е село.
Да, сега Варна е едно село... Навремето
бяхме еталон. Бяхме... Сега не е така.
Лошо е, много лошо. И не само във
Варна е така.

Всичко това трябва да се промени.
Затова пожелавам на всички кандидати
от “БСП за България” успех и победа
в името на България, заради всички
българи!

Отборът на “БСП за България” във Варна
засади 130 рози за рождения ден на
организираното социалистическо движение у нас

СНИМКИ АВТОРКАТА

Ина МИХАЙЛОВА
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ЕВРОПЕЙСКИ ДЕН НА ШОКОЛАДА. На този

ден през 1550 г. от Америка в
Испания е доставена първата
партида шоколад. Тази дата
е избрана от ЕС за честване
на неофициалния шоколадов
празник. Ацтеките са първи-
те хора в света, които пра-
вят шоколад. Те го наричат храна на боговете.
На тази дата през 1890 г. умира Анри Нестле -
немски аптекар, един от създателите на млеч-
ния шоколад.

1752 - РАЖДА СЕ ЖОЗЕФ МАРИ ЖАКАРД,
ФРЕНСКИ МЕХАНИК (УМИРА 1834 Г.). През
1801 г. създава автоматичния
тъкачен стан, довел до истински
обрат в текстилната индустрия.
Въвежда за пръв път перфокарти
за управление на тъкачните ста-
нове при получаване на желана-
та фигура. На негово име е
кръстен вид текстил - жакард, изтъкан с пре-
плитащи се цветни нишки, образуващи повтаря-
щи се орнаменти.

1882 - УМИРА МИХАИЛ СКОБЕЛЕВ, РУСКИ
ГЕНЕРАЛ (Р. 1843 Г.). Участ-
ва в Руско-турската освобо-
дителна война (1877-1878).
Името му е свързано с битки-
те при Ловеч, Плевен и Шей-
ново. Военните му умения
създават войнишката поговорка “Където е Ско-
белев, там е победата”. След Руско-турската
война в Плевен на мястото на някои от най-
тежките боеве по време на обсадата на града е
създаден “Парк Скобелев”, в който се намират
Плевенската панорама и негов паметник.

1901 - УМИРА ЙОХАНА СПИРИ, ШВЕЙЦАР-
СКА ПИСАТЕЛКА (Р. 1827 Г.).
Авторка на детски книги, най-из-
вестната от които е “Хайди”.
Историята за осиротялото мо-
миченце, което живее при своя
дядо, отшелник в Алпите, е забе-
лежителна не само с живото
описание на пейзажите, но и с проникновеното
разбиране за чувствата на децата и начина, по
който те възприемат света.

1926 - В ШИРОКА ЛЪКА СЕ РАЖДА РАДКА
КУШЛЕВА, НАРОДНА ПЕВИЦА (УМИРА 1984 Г.).
Изпълнителката на родопски фол-
клор прави първите си записи в
БНР на 24 г. Заедно със сестрите
си Мария, Анка и Стефка сфор-
мира вокалния квартет “Сестри
Кушлеви” - една от първите
български камерни фолклорни
формации. По-късно квартетът
става секстет - в него пеят дъще-
рите на Радка - Соня и Диди. Секстетът гаст-
ролира с невероятен успех по света. Заради кра-
сотата на тембъра й наричат Радка Кушлева
“славеят на Родопите”.

1983 - 11-ГОДИШНАТА АМЕРИКАНСКА УЧЕ-
НИЧКА САМАНТА СМИТ СТАВА “ПОСЛАНИК
НА ДОБРА ВОЛЯ” МЕЖДУ САЩ И СССР. На
тази дата тя лети до
Москва по покана на гене-
ралния секретар на ЦК на
КПСС Юрий Андропов, до
когото преди това е напи-
сала писмо, изразявайки
страховете си от война
между двете държави. В разгара на Студената
война Саманта посещава Москва и Ленинград,
известно време прекарва и в пионерския лагер
“Артек”. На пресконференция заявява, че русна-
ците са “също като нас” (б.р. - американците).
Пътуването й вдъхновява и други размени на
посланици на добра воля, включително визита на
съветското дете Катя Личьова в САЩ. Саман-
та умира на 13 г. при самолетна катастрофа.

Толкоз трудно ли бе?

Тристранката прие
изменение в Наредбата
за медицинската екс-
пертиза. Почти козме-
тична промяна. Но вла-
чена десетилетия през
бариери, препятствия,
лабиринти, през девет
гори в десета... Да, де-
сетилетия. Ако питате

сега, например, пре-
дишните управляващи
толкова сложно ли е
било да се промени
въпросната наредба
така, че човек без един
крак да не ходи през 3
години да доказва пред
комисия, че не му е
прораснал кракът, едва
ли ще получите отго-
вор. Всъщност единст-
веният донякъде разу-
мен отговор би бил, че
изискването за перио-
дично освидетелстване
на хора с необратими
болести е целяло източ-
ване на НЗОК. Друг
обоснован отговор ко-
май няма.

Вчера тристранката
прие изменение в една
наредба, което облек-

чава живота на десетки
хиляди болни българи.
И може би това е
“грешката” на служеб-
ния кабинет, след като
поне 10 години ГЕРБ
се опитваше да услож-
ни живота на инвали-
дите (ама на онези, ис-
тинските), на хората с
тежки заболявания.
Кого устройваше това,
след като “козметична-
та” промяна няма да
утежни бюджета на
НОИ, но ще облекчи
бюджета на НЗОК?

Е, без злоупотреби
не може. Но тях ги
имаше и когато хората
без крак или ръка тряб-
ваше на 3 години до до-
казват, че наистина ня-
мат крак или ръка. Зло-

употреби ще има и за-
напред, но защо трябва
да страдат болните?
Или по-лесно е да се
говори за “грижата за
хората”,  докато се
пръскат пари за асфалт
с неясно качество?
Защо да им е лесно на
пациентите, като може
да им е трудно?

Е, дано пък с това
действие служебният
кабинет остави един
пример в съвременно-
то управление на
държавата, че при доб-
ро желание и спазване
на закона животът на
хората в България
може дори да бъде об-
лекчен.

Останалото е в
ръцете на следващия.

Аида ПАНИКЯН

Мечешки драми
От стр. 1

Убийте я, опасна е,
викат едните. Не пипай-
те животното, то се е
държало естествено в
естествената си среда,
отговарят другите.
Всъщност, мечката не
се е впуснала да изяжда
жената. Даже май не я
е нападнала, а гъбарка-
та е пострадала, защото
не е спазвала елемен-
тарни правила за пове-
дение в гората. Дайте да
избием всички диви жи-
вотни, че и домашните,
само защото ни е страх

от тях и ни пречат да
правим каквото си ис-
каме... По-прекрасен ли
ще е светът? Сега лов-
ци и бракониери си
имат повод за хубав
ловен трофей. Тия дни
ще кажат, че мечка е на-
паднала овца или нещо
от сорта. Бум. Край на
историята.

Освен конкретната
мечешка драма, про-
блемът е много по-го-
лям.  С една случка
край Белица ни прати-
ха да размишляваме за
горите Тилилейски, а
не за съществените и

нетърпящи отлагане
неща. Казват му откло-
няване на вниманието,
ако не знаете. Не че те-
мата с дивите животни
и опазването/унищожа-
ването им не е важна.
Просто точно в този
момент държавата се
тресе от по-съществени
скандали. Лъснаха без-
бройните далавери на
ГЕРБ и правителствата
им, за които преди се
шепнеше само под сур-
динка. Погнаха купува-
чи на гласове, разкри-
ха се съмнителни
здравни схеми... Бори-

сов и компания започ-
наха да вият на умря-
ло, а опозиционерите
наточиха нокти, усе-
щайки шанса за реванш,
че даже може би и за
реваншизъм. Главният
прокурор Иван Гешев
даже май усети, че
вятърът този път не е в
неговата посока и иде
буря, за която чадър
вече няма, или поне не
толкова голям и здрав.
Обаче ни занимават с
мечки. Е, имало едно
мече... И приказката за
ГЕРБ май свършва
вече.

Америка отбеляза
националния си праз-
ник 4 юли по възмож-
но най-емблематичния
за нея начин - 150 уби-
ти с лично оръжие при
400 престрелки из ця-
лата страна.  Сред
жертвите са и деца. В
Америка 4 юли бе че-
стван като Ден на не-
зависимостта от чове-

щината, разума, нор-
малността, ако щете.
Сега вече няма да се
изненадам, ако нейни-
ят символ, Статуята на
свободата, пожелае да
емигрира от страната,
в която иначе има сво-
бода на словото, съби-
ранията и печеленето
на пари.

Статуята в Ню Йорк
отдавна има причини да
избяга от Америка за-
ради потъпкването на
нейния символ. Защото
правото да имаш оръ-
жие, съответно и да
убиваш, когато ти
скимне, се смята за
висш израз на свобода-
та, узаконено в самата
конституция. Защото
страната е допуснала
да вирее и процъфтява
цял един отрасъл на са-

моизтребването (про-
изводството и търгови-
ята с лично оръжие). В
310-милионната Аме-
рика лично оръжие
притежават 283 мили-
она души (без да се
броят военните и поли-
цаите), там може да ти
доставят у дома личен
автомат, както се до-
ставя пица. Защото,
представлявайки само
4% от световното на-
селение, американците
притежават 42% от
644-те милиона лични
огнестрелни оръжия по
света, според оценки
на експерти и медии.
Или защото жертви на
разюздаността са над
80% деца и жени. Как-
то и защото в страната
няма единни правила за
правото на лично оръ-

жие, което може да се
притежава и от лица с
психични отклонения.
А също, защото не
само законът и биз-
несът, но и редовите
граждани не желаят да
им се посяга върху пра-
вото на лично оръжие.
И не на последно мяс-
то, защото в САЩ
жертвите на лично оръ-
жие са повече от заги-
налите американски
войници във всички
войни на страната им.

С една дума, стату-
ята има пълно право да
избяга от САЩ, защо-
то тази страна е сата-
низирала свободата и я
е превърнала в зомби-
рана човешка касапни-
ца, в полигон на аме-
риканското самоиз-
требване.

Юри МИХАЛКОВ

Сатанинска свобода
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Имахме мисия
30 години от подписването на Конституцията

Наскоро четох интересен анализ на
Георги Димов - млад социален учен и
лидер на патриотично движение, кое-
то се коалира с БСП за предстоящите
избори. Харесвам обединението на
патриотичните организации с българ-
ската левица. Истината е, че лявото и
патриотичната идея не са “дървено
желязо”, не са оксиморон. Всяка ис-
тинска българска партия трябва да
бъде патриотична, защото първо и
преди всичко сме българи!

Съюзът между лявото и патриотич-
ното е продиктуван от идеологически,
социално-икономически и геополити-
чески мотиви. Идеологически, защото
консервативният завой към патриотиз-
ма, който БСП прави напоследък, не е
изневяра на левите идеи. Напротив!
Както казва доктор Димов, много леви
партии се обезличиха, защото не успя-
ха да съчетаят справедливата социал-
на идея с родолюбието и патриотизма.
БСП за щастие не направи тази греш-
ка, а съчета социалната с национална-
та идея.

Що се отнася до социално-иконо-
мическите и геополитическите причи-
ни, трябва да кажем, че неолиберални-
ят пазарен глобализъм се опира на три
основни фундамента - пари, медии и
оръжия (военно-промишления ком-

В края на миналата седмица по инициатива на министър Янаки Стоилов
в Софийския университет с участието на президента Румен Радев
започна поредицата събития за отбелязване на годишнината

Патриотизмът и лявото

плекс на силните държави в света,
който изисква съответно и пазари, пари
и военни конфликти). Световният спе-
кулативен финансов капитал надхвърля
многократно реалното стоково покри-
тие на глобалната икономика. 20%
най-богати хора на света владеят 80%
от ресурсите и благата на планетата.
Сред най-силните световни икономи-
ки преобладават международните
транснационални корпорации, оплете-
ни в сложна мрежа с неправителстве-
ни международни организации, медии,
банки и пр. А хората с несигурен со-
циален статус, работещите бедни са
доминиращата социална прослойка и
у нас, и по света. Световният финан-

сов елит използва за смокинов лист
справедливата идея за “демокрация,
права и свободи”, която налага чрез
цветни революции и хибридни войни.

Въпросният финансов световен
елит води и антинационална политика.
Да си спомним атаката срещу нашата
история - нямало турско робство, ня-
мало Баташко клане, Ботев и Левски
били едва ли не терористи, а австрий-
ският професор Ото Кронщайнер ни
предлагаше дори да сменим кирилица-
та с латиница, защото славянските
букви били “съветски шрифт”. Силни-
те национални държави не са в инте-
рес на световния елит. Истински сво-
бодните народи не могат да бъдат до-
бра основа, за да се управлява светов-
на империя. Съвременните световни
империи се нуждаят от хора, доволни
от хляб и зрелища, манипулирани чрез
натрапвани от медиите фалшиви цен-
ности на консуматорската потребител-
ска култура. Оттук и ударите по обра-
зованието, невежият не се замисля над
смисъла и целта, която преследват
политиците.

БСП е патриотична организация, тя
не подписа Истанбулската конвенция
със скрития в нея капан на джендър
идеологията. Заради това я обвиняват
в консервативен десен завой към пат-

риотизма. Патриотизмът обаче не е
десен завой, не е монопол на лявото
или на дясното. Всяка българска пар-
тия трябва да бъде патриотична и да
поставя националните интереси над
всичко. Съюзът на БСП с патриотич-
ни организации е най-логичната крач-
ка, която лявото можеше да направи
предвид сегашната световна икономи-
ческа и геополитическа ситуация.

Няколко примера, които илюстри-
рат тази ситуация. Теорията на “кон-
тролирания хаос”, формулирана от
Джин Шарп и Стивън Ман от инсти-
тута “Санта Фе”, има за цел чрез “цвет-
ни революции” да се постига реализа-
ция на външнополитическите цели на
САЩ и чрез тях на наднационалните
корпоративно-финансови интереси.
През 2008 г. Бил Гейтс формулира
понятието “креативен капитализъм”,
който хем щял да намали неравенства-
та по света, хем щял да работи за ге-
нерирането на печалби!? Лидерът на
Световния икономически форум Кла-
ус Шваб пък прогнозира, че в бъдеще
капитализмът ще премахне различията
между бедни и богати, но също така
ще унищожи и държавните национал-
ни граници! Ето още едно доказателст-
во за необходимостта от съюз между
левите и патриотичните сили.

В България са действали
четири конституции. И аз
имах привилегията да съм
между авторите на една от
тях, на сегашната. Нещо по-
вече! Имах честта, ако не да
правя История, да съм част
от нея. Защото да получиш
щафетната палка, да я държиш
в ръцете си и да я предадеш
на следващите поколения, да
се надбягваш с времето, и то
така стремглаво, че да
тръгнеш от Априлския пле-
нум и да стигнеш до Европей-
ския съюз, да започнеш живо-
та си в командно-администра-
тивна система и да го преве-
деш през лабиринтите до една
(общо взето) модерна евро-
пейска демокрация, е нещо
повече от събитие.

В края на вече далечната
1989 г. вятърът на промяната
отвя социализма. Така се слу-
чи, че (буквално пред очите
ни) “зрелият социализъм” се
разпадна. Бяхме свободни, но
не знаехме какво да правим
със Свободата. Затова конст-
руирахме нова политическа
философия. Трябваше да под-
редим идеите в Конституция.
Имахме за пример първопро-
ходците, от Търново, през
1879 г. Надеждите за едно
ново Възраждане бяха голе-
ми, а очакванията - еуфорич-

ни. Копнеехме! И копнежът
да сме част от световния по-
литически и културен елит
изпрати в парламента неверо-
ятни личности. Някои, като
Петър Дертлиев и Милан
Дренчев, вече са легенди.
Други, като Александър Ли-
лов и Андрей Луканов, оста-
ват по-загадъчни от тиван-
ския сфинкс. А и фактът, че
Валери Петров, Анжел Ваген-
щайн, Добрин Спасов, Ирина
Бокова, Нешка Робева, Иван
Абаджиев и други световно
известни личности бяха част
от онзи парламент, означава
много. Затова няма да избро-
явам повече имена. Вие сами
може да продължите списъка
и да разкажете за онези, кои-
то носеха на плещите си две,

а може би и повече епохи.
По-важното е, че ведно с го-
лемите, вървяхме и ние, по-
колението на ненавършилите
или току-що навършилите 30
години. Председателят на Не-
зависимата федерация на сту-
дентските дружества Стили-
ян Стойчев, учредителят на
младежкия клуб “Че Гевара”
Жан Виденов и още 10-15 де-
путати трябваше да гаранти-
раме необратимостта на за-
почналите промени. В новата
Конституция вложихме на-
шите мечти и надежди за чи-
ста и свята република. В ос-
новата на всичко стояха ре-
шимостта ни България да
бъде демократична, правова и
социална държава. Това не
беше просто декларация, а

мисия. Приехме разделение-
то на властите, заявихме, че
България е република с пар-
ламентарно управление, а
президентът ще олицетворя-
ва единството на нацията.
Учредихме самоуправление-
то на общините, възприехме
последните достижения на
цивилизацията в областта на
правата на човека. Един от
най-изтъкнатите умове на Ев-
ропа, Морис Дюверже, в лек-
цията си в СУ “Св.Климент
Охридски” заяви, че Консти-
туцията ни има модерен ха-
рактер и е адаптирана към
условията в страната. За
съжаление, част от депутати-
те не можаха да преборят
егото си и се обявиха против
нейното приемане. Те не

предлагаха нещо по-добро.
Всъщност нищо не предлага-
ха. Просто не можеха да се
примирят с мисълта, че са
загубили изборите. Не иска-
ха да приемат факта, че въпре-
ки тяхната загуба, VII ВНС
ще изпълни мисията си и ще
приеме модерна и демокра-
тична Конституция на стра-
ната. Днес е ясно, че тя има
заслуга за мирното ни разви-
тие, по демократичен път и
това ни прави уникална бал-
канска страна. България се
разви без диктатура и воен-
ни, за разлика от южните ни
съседки. Ние не преживяхме
война, за разлика от Югосла-
вия. У нас нямаше убийства
и революции за разлика от
Румъния.

Въз основа на Конститу-
цията се изградиха нови ин-
ституции. Промените родиха
нови строители на съвремен-
на България. До народните
представители от VII ВНС се
нареждат проф. Георги Нико-
лов и първият състав на Смет-
ната палата, Ана Караиванова
и нейният екип при създава-
нето на Инспектората към
ВСС, Гиньо Ганев и институ-
цията на омбудсмана, Благо-
вест Сендов, Николай Вита-
нов, Захари Карабашлиев, Ге-
орги Господинов, Васко Васи-
лев, Вежди Рашидов, Тео
Ушев, Павел Митков и още
много други.

Със съжаление трябва да
призная, че много често Кон-
ституцията беше тълкувана в
противоречие с нейния дух и
волята на законодателя. Прека-
лено често беше тълкувана от
тези, които се опитаха да я
отрекат, и техните съмишлени-
ци. Примерите за превратно
тълкуване на Конституцията са
много. Проблемът не е в нея.
Когато един шахматист загуби,
не са му виновни нито фигури-
те, нито правилата на шаха.

Просперитетът ни минава
през връщане към духа на
Конституцията и избиране на
почтени и компетентни управ-
ници. Дължим го на потомци-
те си!

Мариела МИТЕВА

Камелия БАЗОВА
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Справедлив и честен чо-
век е този, който мери сво-
ето право със своя дълг.

Жан Батист Лакордер
(1802-1861 г.) -

френски теолог

На 19 юли 2015 г. Самюел
ДюБоуз, невъоръжен афроа-
мериканец, беше застрелян на
автобусна спирка от Рей Тен-
синг, бял полицейски офицер
от охраната на университета
в Цинцинати, щата Охайо. За
убийството полицаят беше
осъден, а през януари 2016 г.
преговори между семейство-
то на Самюел ДюБоуз и ръко-
водството на университета в
Цинцинати доведоха до спо-
разумение, съдържащо след-
ните клаузи: значителна па-
рична компенсация, официал-
но извинение от президента
на университета, паметник на
жертвата на територията на
учебното заведение, безплат-
но обучение в университета
за децата на Самюел ДюБоуз
и образуването на обществен
съвет за провеждане на рефор-
ма в полицията на Цинцина-
ти, като в него има запазено
място за член на семейството
на С. ДюБоуз.

При аналогичен случай, в
преговорите на градската уп-
рава на Ню Йорк с членове на
семейството на жертвата на
полицейско насилие Акаи
Гърли, от тяхна страна беше
поставено условие офицерът,
отговорен за смъртта, да има
финансов принос в изплаща-
нето на обезщетението. Спо-
разумението предостави на
полицейския офицер четири
месеца да изплати неговия дял
в размер на 25 000 долара от
общия размер от 4 млн. дола-
ра на обезщетението.

По този начин, макар и
минимално (0,625%) от цяла-
та сума, данъкоплатците в
Цинцинати бяха

разтоварени
от задължението

да изплащат цялата сума на
обезщетението заради деяние-
то на един полицейски служи-
тел. Останалите му колеги в
полицията на града получиха
по този начин недвусмислен
сигнал какво допълнение от
финансово естество към нака-
зателната санкция ги очаква
при подобно тяхно деяние.

Хилядолетия преди да бъде
дефинирана семантично като
философско-социологическо
понятие, отразяващо обектив-
ния, исторически конкретен
характер на взаимоотношени-
ята между личността и колек-
тива, обществото, от гледна
точка на съзнателното осъще-
ствяване на предявените към
тях взаимни изисквания, отго-
ворността реално е съществу-
вала като морален императив
и социална практика.

Но, както убедително до-
казва съвременната практи-
ка, тук, в България, диспер-

сията на отговорността, то-
ест нейното разпръскване
върху много субекти и, най-
често, прехвърлянето й
върху институцията, в чийто
административен апарат е
конкретният безотговорен
служител на републиканско
или на местно ниво, лишава
отговорността от норматив-
ния потенциал на санкцията
върху конкретния й носител,
при нейното неизпълнение,
който придава завършен
смисъл на съществуването й.

В нейните
различни форми:

правна, морална и пр. И още:
индивидуална, групова, колек-
тивна и т. н. У отделния ин-
дивид отговорността се офор-
мя като резултат от тези
външни изисквания, които
предявява към него общест-
вото или даден колектив. Ако

бъдат възприети от индиви-
да, те се превръщат във
вътрешна основа на мотива-
цията на неговото отговорно
поведение, регулатор на кое-
то служи неговата съвест.
Положителната социална лич-
ност предполага наличие на
възпитано у нея чувство за
отговорност, която става
нейно неотменно качество.

Поведението на средно-
статистическия държавен
служител у нас е - уви! - на
светлинни години в обратна
посока от гореописаната ро-
зова идилия. И тогава съвсем
логично изниква въпросът:
Необходима ли е промяна
чрез целенасочено вменява-
не и задълбочаване на чувст-
вото за отговорност, пара-
лелно с въвеждането на санк-
ции при отбягването й, и то
не само при държавните слу-
жители? Какви биха били по-
следиците за едно общество,
в което безотговорността
придобива качество на нор-
мално поведение? И доколко
процесът е обратим?

Още Сенека в своите “Пи-
сма” е прозрял, че “няма ле-
карство там, където това, ко-
ето е било считано за порок,
стане обичай”. Факт е, че от-
говорността не е качество на
социалната действителност,
което е в периферията по зна-
чимост за самото общество.

Понеже точно отговорността
е мотивационният мотор,
който задължава - или не, ако
е повреден, - изпълнението на
всички видове контракти.
Включително и на обществе-
ния договор между суверена
и субектите, които в даден
момент разполагат и осъще-
ствяват делегираната власт.
Договорите са инструменти-
те за институционализация на
междуорганизационните и
междуличностните отноше-
ния в държавното управле-
ние. Освен това

договорните
отношения

са много важна институцио-
нална форма за регулиране на
взаимодействието на органи-
те на държавното управление
със стопанските и нестопан-
ските организации. Като от
позициите на новия институ-
ционализъм под договорни
отношения се подразбират не
само юридически правомер-
ните съглашения, но и нефор-
малните договорености меж-
ду страните-участнички.

Държавността в каквато и
да е историческа форма: мо-
нархия, диктатура или демо-
крация, би изпаднала в акти-
вен процес на дестабилизация,
когато отговорността, като
норматив на поведение, мине

под една критична статисти-
ческа стойност. Безотговорни-
ят поведенчески стереотип,
утвърден като липса на пер-
сонификация на отговорност-
та, на различни нива в управ-
ленския апарат, деструктира
механизмите на държавния
мениджмънт.

Ето защо е необходимо час
по-скоро да започне поетап-
ното въвеждане на персонал-
ната икономическа отговор-
ност на служителите на ре-
публиканско и местно ниво.
При имуществени претенции
спрямо различни публични
институции на републиканско
и местно ниво, и то не само
по Закона за отговорността
на държавата и общините за
вреди, е целесъобразно да
бъде въведена без изключение
практиката на регресивните
искове спрямо конкретните
извършители на деянията.

Със сигурност, например,
делата срещу прокуратурата
на Република България посте-
пенно ще демонстрират нама-
ляване на броя им, в ситуа-
ция, когато не институцията
изобщо, а конкретно участва-
лите в дадено досъдебно про-
изводство магистрати, ощети-
ли интересите на даден граж-
данин или група граждани,
изплатят присъденото обезще-
тение или поне участват в
някаква степен в обезвъзмез-
дяването на ощетените лица.

Също и в случай, че някъ-
де, в някое българско селище
пълнолетен човек или невръ-
стно дете е нахапано (дано
поне пострадалото лице да е
останало живо!), и хоп! - при
заведено дело за обезщетение,
след произнесена осъдителна
присъда, съответната община
го изплаща.

От чии пари?

От парите на данъкоплат-
ците, и то при наличие на
конкретно отговорни лица.
Откъде-накъде?!

При евентуалното въвеж-
дане на личната финансова
отговорност на първо място
по важност е не ефектът за
спестяване на средства от
бюджетите на съответните
институции. А психологиче-
ският коректив върху служеб-
ното поведение на всеки су-
бект, получил благодарение
на заетото от него едно или
друго институционално поло-
жение, възможността да уп-
ражнява власт, но посредст-
вом която е длъжен да
извършва административни
или социални услуги, не да
своеволничи или неглижира
своите задължения, със или
без користни намерения.

Матрицата на отговорност-
та е необходимо да разпрост-
ре своето действие върху все-
ки, а пандемията на безотго-
ворността да бъде овладяна
безвъзвратно. И така ще бъде
редуцирано нивото на неопре-
делеността при поведението на
индивидите при изпълнението
на служебните им задължения.
Оттук - и възможностите за ко-
рупционни практики.

Ето как би бил монтиран
един съществен елемент в
конструкцията на правовата
държава.

Отговорност
за чужда сметка
Чиновникът у нас трябва да е обвързан
персонално и финансово със задълженията си

Славчо КЪНЧЕВ*

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

* Авторът е председа-
тел на УС на Асоциацията

за борба против
корупцията в България
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В НС ще настоявам за повече субсидии за земеделците, твърди
водачът на листата на „БСП за България” в 10 МИР - Кюстендил

БОЙКО КЛЕЧКОВ:

Àêî èñêàìå Áúëãàðèÿ
äà ÿ èìà, òðÿáâà ñïåøíî
äà ïðîìåíèì ìîäåëà
íà óïðàâëåíèå íà ñòðàíàòà

“

Интервю на
Юлия КУЛИНСКА

Бойко КЛЕЧКОВ е роден през 1958 г. в Кюстендил.

Работил е в системата на МВР и на сигурността

и в Първа инвестиционна банка, експерт е по банково

дело. Общински съветник е от групата на левицата.

Областен и общински председател на БСП.

Само БСП ще ни
върне в коловоза
на държавността
и растежa

 Г-н Клечков, как при-
емате предизвикателство-
то да сте водач на листа-
та на “БСП за България” в
Кюстендил?

- Да си водач на листа в
предизборна кампания е едно-
месечно предизвикателство.
Моят ангажимент към хора-
та, когато се заех с публична
дейност, е много по-траен и
се корени в разбирането, че
всеки има правото да знае, да
бъде чут, да му бъде обясне-
но, да бъде защитен. Като
водач на листата на БСП имам
задължението да правя всичко
това, но и да покажа в какво
вярваме, как виждаме бъдеще-
то, как смятаме, че трябва да
вървим към него. БСП има
кауза и нашата цел е да я обяс-
ним на хората, за да може те
да я припознаят като своя и да
ни гласуват доверие да ги
представляваме.

 Левицата тръгна на
изборите заедно с много
леви партии и движения.
Закъсняло или навременно
е това обединение?

- Обединението е преди
всичко логично. Това, от кое-
то трябва да се пазим, е да не
се окажем “разделени заедно”.
Лявата идея в България има
широка социална база, но това
не означава, че върху нея
трябва да паразитират множе-
ство партии, като всяка си
търси местенце под небето.
Бъдещето няма да ни прости
това. Днес, както и вчера, как-
то и утре лявата идея има
нужда от творци, от съмишле-
ници, от изразители.

За хората е обезсърчи-
телно, че вече 30 години на-
блюдават люшкания наляво и

надясно, в резултат на което
загубиха и хляба, и свобода-
та, и достойнството си. Ако
цената за това е да се отка-
жем от лявото като идея, то-
гава ще загубим много пове-
че - ще загубим сърцата си,
труда на много поколения
преди нас, бъдещето на де-
цата си. Това обединение е
навременно, защото лявото
не е етикет, а емблема, сим-
вол на принадлежност и то
във време, в което вече все-
ки трябва да избере страна.
Историята няма повече да
позволи притворство, лице-
мерие и цинизъм.

 Кандидатите за депу-
тати от Кюстендилско
приехте петиция с предло-
жения, върху които ще рабо-
тите през настоящия ман-
дат. Разкажете за нея.

- Да, така е. На основание
чл.39, ал.1 от Конституцията
на Република България изра-
зихме мнение, че 46-то НС
трябва да приеме спешни зако-
нодателни мерки за излизане
от тежката демографска, соци-
ална и духовна криза. В тази
връзка предложихме на наши
симпатизанти от деветте об-
щини на Кюстендилска област
да сложат своя подпис под пе-
тицията. Всички членове от ли-
стата на коалиция “БСП за
България” от 10 МИР - Кюс-
тендил, се съгласиха който и
от тях да стане народен пред-
ставител, да работи за приема-
не на законопроект за измене-
ние и допълнение на Кодекса
за социално осигуряване с цел
увеличаване размера на предо-
ставяните обезщетения, помо-
щи и пенсии. Ние ще работим
за гласуване на законопроект
за изменение и допълнение на
Закона за семейните помощи с
цел отпускане на нови видове
помощи и увеличаване разме-
ра на предоставяните към мо-
мента помощи. Ще настояваме

да се приеме законопроект за
изменение и допълнение на
Закона за младежите с цел кон-
кретизиране на образователни-
те, здравните, културните, со-
циалните, спортните и трудо-
вите политики, изграждането и
поддържането на съответната
материална база с бюджетни
кредити от държавния бюджет.
Ще искаме спешно да се при-
еме Закон за възрастните хора
и законопроект за изменение и
допълнение на Закона за на-
родните читалища. В него да
бъдат дефинирани изисквания-
та за заемане на длъжностите
председател и секретар на чи-
талищата, които изключват
възможността същите да са
свързани лица с кметовете и
общинските съветници, както
и да заемат друга платена
длъжност, и за придружаване
на бюджета на читалищата с
годишен план на дейността им.
Депутатите от Кюстендилско
ще работим за гласуване на за-
конопроект за изменение и
допълнение на Закона за мест-
ното самоуправление и мест-
ната администрация с цел
въвеждане на норми за пред-
срочно прекратяване на пра-
вомощията на кметовете и
общинските съветници по
инициатива на гражданите. Ще
предложим законопроект за
изменение и допълнение на
Изборния кодекс с цел въвеж-
дане на норми за предсрочно
прекратяване на правомощия-

та на народните представите-
ли по инициатива на гражда-
ните и за обвързване на право-
то на избирателите за вписва-
не в избирателния списък по
настоящ адрес с плащането на
местни данъци и такси.

 Очертайте основните
проблеми на жителите на
Кюстендил. Кои ще са ваши-
те каузи като депутат в
46-то Народно събрание?

- Големият проблем на
Кюстендилската община, а и
на Кюстендилска област, е
обезлюдяването на малките
населени места. Там животът
е спрял с идването на демо-
крацията. Пред хората стоят
редица проблеми. ВиК мре-
жата навсякъде подлежи на
подмяна, тъй като е морално
и физически остаряла. Пътна-
та инфраструктура на трето-
степенните и четвъртосте-
пенните пътища е под всякак-
ва критика. Автобусните ли-
нии, които свързват най-от-
далечените места с големия
град, са редки, а по някои на-
правления изобщо липсват.
Необходима е държавна по-
литика и стратегия за връща-
нето на хората в тези места.
Вие знаете, че Кюстендил се
слави като овощната градина
на България. Необходимо е
преразглеждане на схемата за
субсидиране на овощарство-
то и зеленчукопроизводство-
то. В момента кюстендилска-
та череша се изкупува на

80-90 стотинки. Берачите по-
лучават по 50-60 стотинки.
Необходимо е да се направи
държавно предприятие за из-
купуването и предлагането
на черешата, както и да се
изградят  преработвателни
предприятия.

Въпросът с балнеолече-
нието стои от десетилетия.
Непрекъснато се отдалечава-
ме от това Кюстендил да е
туристически и балнеоложки
център. По време на римля-
ните Кюстендил се е ползвал
за релаксиране от офицер-
ския състав на римската вой-
ска. Природната даденост,
която имаме, сякаш не можах-
ме да я доразвием във време-
то. Много посредствени ку-
рорти ни изпревариха и
създадоха невероятна база.

Създадохме условия за
лесното изсичане на горите
в региона. Няма политика за
възстановяване и залесяване
на гората. Трябва държавата
да се противопостави на
това кощунство.

Изграждането на язовир
Кюстендил е крайно необхо-
димо. Той ще бъде гарант как-
то за жителите на града, така
и за зеленчукопроизводители-
те. Друго важно мероприятие
е да бъде възстановена инфра-
структурата на “Напоителни
системи”. Тези съоръжения не
работят, в годините се окра-
доха тръби, помпи и детайли.

 Каква кампания води-
те? Защо хората трябва да
избират кандидатите на
“БСП за България”?

- Като партия ние искаме
да се спре примитивизацията
на обществено-политическия
и икономическия живот в
страната. В България беше
създаден модел на икономика
на услугите, при това евтини-
те услуги. Не може витрината
на българската икономика да
бъдат кръчми, магазинчета за
алкохол и цигари и игрални
домове, където нашите деца са
нископлатен обслужващ пер-
сонал, който работи по 10
часа на ден за смешни заплати
и минимални осигуровки.
Имаме образование, което
“произвежда” нискоквалифи-
циран персонал,  здравеопаз-
ване, достъпът до което се
превърна в привилегия, нис-
котехнологични производства
с робски условия на труд и
заплащане и отдаване на кон-
цесия на чужденци на природ-
ните ресурси на страната.
Всичко това се случва на фона
на постоянно увеличаване на
външния дълг, който не се
ползва за създаване на иконо-
мика и съответно няма как
утре да се върне.

Програмата на БСП цели
спешно връщане на страната
в коловоза на държавността
и икономическия растеж,
който за последните три ман-
дата на ГЕРБ е пет пъти по-
нисък от този, който страна-
та генерира по време на ман-
дата на правителството на
тройната коалиция.

Ако искаме България да я
има, трябва спешно да проме-
ним модела на управление на
държавата. Политиката тряб-
ва да престане да бъде само-
цел и властта - причина за
съществуването на родния
политически елит, а средство
за решаване на проблемите на
развитието. Ако хората искат
това да се случи - да подкре-
пят кандидатите на БСП.
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 Г-н Гуцанов, в рамки-
те на предизборната кам-
пания едни от най-мащаб-
ните проекти за развитие,
които като ефект над-
хвърлят рамките на регио-
на, бяха изговорени от вас.
Част от тях не чуваме за
първи път. Какво ви кара да
мислите, че като народен
представител ще успеете
да лобирате за изваждане-
то им от фризера и започ-
ването им по същество?

- Не съм единственият,
който е прозрял, че за да ус-
пеем да реализираме промя-
ната, за която всички - и леви,
и десни, говорим, е нужно
вече да излезем от Банкя и да
поемем пътя на стратегичес-
кото развитие. Може и да ме
репликирате, че ще се опита-
ме да върнем и плановата
икономика, но истината е, че
това е единственият вариант
за излизане от хаоса, в който
управлението на ГЕРБ ни
потопи в последните години.
Да, вярно е, че тези проекти,
за които говоря, са дори на
повече от десет години. Смея
да твърдя, а и никой не може
да го отрече, че са мои про-
екти, защото това беше и още
е моето виждане за развити-
ето на Варна - такова, какво-
то потенциалът на града изи-
сква. Не да скачаме от дупка
в дупка и да правим пътища,
които след две, три или пет
години максимум отново
имат нужда от ремонт, а да
мислим мащабно, в перспек-
тива, визионерски.

Когато бях председател
на Общинския съвет във Вар-
на, бях успял, с помощта на
тогавашната изпълнителна
власт, да задвижа поне на етап

проектиране и намиране на
финансиране повечето от
проектите, за които говоря.
За съжаление, с идването на
власт на правителството на
ГЕРБ те бяха буквално напъ-
хани във фризера и нито един
не видя бял свят. А можеше
досега вече да са се изплати-
ли и да носят печалба не само
на Варна, а на цяла България.

 Кои са вашите чети-
ри проекта за Варна, за ко-
ито ще се борите в 46-то
Народно събрание? На как-
во сте готов, за да ги види-
те завършени?

- Ще започна от един мно-
го мой, много варненски про-
ект - отварянето на града към
морето през територията на
сегашното пристанище “Вар-
на-изток”. През последните
години има частично реали-
зиране на тази идея, която е
на повече години, отколкото
ГЕРБ са управлявали, но ре-
зултатът е незадоволителен.
На практика стана премест-
ване на заведенията от едно
място на друго, превърнаха
Морска гара в хибрид между
скара-бира и селски панаир,
в който само виенското коле-
ло е по-високо и толкова.
Няма пасажерски терминал,
няма яхтено пристанище,
няма аквариум, какъвто бе
първоначалният проект, няма
голяма зала за конгресен ту-
ризъм, която бе проектирана
с идея да бъде удължен тури-
стическият сезон във Варна.
На практика няма нищо, кое-
то да доведе качествено нови
туристи във Варна. А Варна
има потенциал да бъде Бар-
селона на Черно море. Готов
съм да обяснявам на всеки
министър, на всеки депутат
смисъла и ползите от тези
проекти. И се надявам в след-
ващото правителство наисти-
на да има експерти и визио-
нери, които ще мислят за раз-

витието с години напред.
 Когато се премести

още от товарната дей-
ност от сегашното при-
станище “Варна-изток”,
вероятно ще видим и наси-
щането на територията с
нещата, които изредихте
преди малко?

- Малко вероятно. За да
се премести товарната дей-
ност от “Варна-изток”, тряб-
ва да има къде да стане това.
За десет години управление
ГЕРБ не можаха да прозрат
крещящата нужда от изграж-
дане на новото товарно при-
станище под “Максуда”.
През това време порт Кон-
станца в съседна Румъния ни
задмина и сега е на светлин-
ни години напред. Милиони
са товарите, които се пре-
насочиха към Румъния, ми-
лиарди са сумите, които ни
подминават заради липсата
на далновидност и мащаб на
мисленето. Днес само това-
рооборотът от Азия към
Европа се равнява на над
310 милиарда долара на го-
дина. Всяка година десетки
милиони тонове се обработ-
ват от пристанища в Евро-
па, а 70 на сто от контей-
нерните товари, влизащи в
Европа, идват от Далечния
Изток. Милиони тонове са
предназначени за Централ-
на и Източна Европа, но
отиват към пристанища в
Северозападна Европа. Кон-
станца се подготвя от годи-
ни за тези товари. Всяка
година в пристанището вли-
зат 180-190 милиона евро
европейски инвестиции, в
момента се строи още един
контейнерен терминал. От
2012 г. до момента са раз-
крити 175 000 работни ме-
ста. Повтарям - 175 000! А
какво правим ние в едно чер-
номорско пристанище, стра-
тегическо за България?

Практически нищо. Ако ме
питате кой е виновен голе-
мите пари да подминават
България, но други големи
пари да не подминават не-
чии джобове, ще ви кажа -
управлението по модела
“Банкя”.

 В последните месеци
управлението, което споме-
нахте, като че ли поразмра-
зи говоренето за автомаги-
страла “Черно море” - друг
проект, за който настоява-
те от години?

- Това е проект, изклю-
чително важен за България.
Заедно с магистрала “Черно
море” можем да изградим
бърз транспортен коридор
“Север - Юг”, който да
свързва мегаполиса Истанбул
с Бургас, Варна и Констанца.
По него хора и товари могат
да се придвижват от Варна
до Истанбул за 4 часа. Значе-
нието на този 95-километров
участък на територията на
България, който ГЕРБ отка-
заха да построят за 12 годи-
ни управление, е стратегиче-
ско за външнодържавните
връзки и преноса на товари.
Ако към него добавим и зна-
чението на жп трасето, а на
някакъв етап - и плавателен
канал Русе - Варна, България
би станала разпределителен
център за голяма част от ми-
лионите тонове товари, кои-
то идват от Близкия Изток и
които в момента просто ни

БОРИСЛАВ ГУЦАНОВ:

България трябва
да излезе от Банкя
Необходимо е държавата да започне да се развива стратегически,
казва вторият в листата на „БСП за България” в 3 МИР - Варна

БОРИСЛАВ ГУЦАНОВ е роден на 17 юни 1967 г.
във Варна. Завършил е паралелка с физика
в Математическата гимназия в града, а след
това и ВВМУ “Н.Й. Вапцаров” със специалност
“Корабоводене на гражданския флот”.
Завършил е Военната академия “Г.С. Раковски”.
Дълги години работи в корабния бизнес.
Бил е общински съветник от БСП, два мандата
председател на Общинския съвет във Варна.
Народен представител в 42-то и 45-то НС.
Председател на БСП във Варна, член на Изпълни-
телното бюро на социалистическата партия.

Интервю на Ина ВАСИЛЕВА

подминават.
 Това са огромни и

скъпоструващи проекти, ко-
ито вероятно няма как да
станат бързо. Кой от тях е
най-важен и спешен?

- През 2008 г. имаше оси-
гурено финансиране от
Японската банка за развитие
в размер на 500 милиона
евро за пристанищата във
Варна и Бургас, които ГЕРБ
отказаха да усвоят. Сега
трябва да се търси ново фи-
нансиране от стратегически
инвеститори, но това не е
невъзможна мисия, ако има
ясна индикация, че централ-
ното управление на Бълга-
рия стои зад тези проекти.

Категорично спешни са
магистрала “Черно море” с
втория мост над канала море
- езеро във Варна, както и
удвояване и ускоряване на
жп линията Русе - Варна. Па-
ралелно с това е нужно да
започне спешно премества-
нето на товарните дейности
от “Варна-изток” към нов
терминал под “Максуда”. От
икономическа и стратегиче-
ска гледна точка това са про-
ектите, които ще донесат
най-голяма добавена стой-
ност за икономиката ни в
най-кратки срокове.

Като народен представи-
тел лично ще настоявам пред
новото правителство, ка-
къвто и да е неговият състав,
тези проекти да започнат. За
голяма част от тях вече е
свършена значителна по
обем предварителна работа,
така че няма да се започне от
нулата. Крайно време е да се
възползваме от това, че Вар-
на не е просто на източната
граница на България, а е из-
точната граница на ЕС, да
спрем да гледаме до върха
на носа си, а да използваме
стратегическото си място, за
да направим икономиката си
работеща и печеливша. Така
богатата ни на идеи социал-
на политика ще се реализира
с лекота, а гражданите на
Варна и на страната ни ще
бъдат удовлетворени от
стандарта си на живот.

 Звучи малко утопично.
- Не бих казал! Помните

ли, че преди години говорих-
ме за пробива “Левски”, за
идването във Варна на меж-
дународната регата “Тол
Шипс”, за отварянето на при-
станището... И тогава имаше
недоверие. Благодаря на хо-
рата, които ми повярваха и
помогнаха с малки крачки да
започнем да променяме града
ни. Нужни са политическа
воля, денонощна работа, ну-
леви нива на корупция и хо-
рата да гласуват “за” сигур-
ност в промяната, за да се
случат тези проекти в рамки-
те на един управленски ман-
дат. Моят личен ангажимент
е да съм камък в обувката на
всеки министър, който не
работи с темповете, нужни за
реализацията им.

Çà 4 ÷àñà îò Âàðíà äî
Èñòàíáóë å àáñîëþòíî
ïîñòèæèìî, êîãàòî ñå ïîñòðîè
àâòîìàãèñòðàëà “×åðíî ìîðå”

“
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Конкурсът
„Златното перо 2021”
приема творби

Салонът за българска култура и

духовност в Чикаго обявява начало-

то на поредното издание на литера-

турния конкурс “Златното перо”.

Тази година темата е “Човечността

- кръстопът и съдба”. Поетите мо-

гат да участват с до три стихотво-

рения. Участниците в раздел “Проза”

- с до две творби, като обемът

трябва да е до пет стандартни

страници (30 реда по 60 знака на ред,

включително интервалите). Матери-

алите трябва да бъдат изпраща-

ни на електронен адрес

salonbgculture@yahoo.com. Основно

изискване е творбите да бъдат на

български език. Конкурсът започна на

1 юли, а крайният срок за получаване

на творбите е 30 септември. Победи-

телите ще бъдат обявени по време на

фестивалните дни на българската

култура в Чикаго през ноември.

Стилияна Узунова
показва „Градът”
в галерия „Астри”
В живописта си художничката е и фигуративна, и абстрактна,
реалистична и сюрреалистична

Стилияна Узунова представя своите
платна на тема “Градът” в новата си излож-
ба в столичната галерия “Астри”, ул. “Цар
Самуил” 34, до 15 юли.

Ако в последно време не сте се среща-
ли с изкуството на Стилияна Узунова,
удаде ли ви се случай, не пропускайте да
разгледате картините й! Отделете им вре-
ме; ще се почувствате възнаградени! В
живописта си Стилияна е и фигуративна, и
абстрактна. Реалистична и сюрреалистич-
на. Може да откриете още стилове в плат-
ната й и няма да сгрешите. Колкото повече

Италианската маестра
Джанна Фрата застава наче-
ло на националния оркестър
на 8 юли от 20 ч. в Парк-
театър “Борисова градина”.
В първия концерт от летния
сезон на Софийската фил-
хармония ще звучи италиан-
ска филмова музика от все-
признатите гении Нино Рота
и Енио Мориконе, научи
ДУМА от Кремена Николо-
ва-Флор, реклама и връзки с
медиите на Софийската фил-
хармония. Концертът, по-
светен на 100-годишнината
на Федерико Фелини, има-
ше огромен успех през но-
ември 2020 г., а зала “Бълга-
рия” не можа да побере
желаещите да се насладят на
музиката, спомогнала за ус-
пеха на култови филми като
“Сладък живот”, “Амар-
корд”, “Гепардът”, “Осем и
половина”, “Ново кино “Па-
радизо” и др. Летният сезон
на Софийската филхармо-
ния “Споделете музиката” е
подкрепен от Столичната

Италианка води Софийската филхармония в концерта
„La Dolce Vita” в Парк-театър „Борисова градина”

СНИМКА
СОФИЙСКА ФИЛХАРМОНИЯ

община и е част от Култур-
ния календар на София.

Джанна Фрата е сред
най-известните диригенти на
Италия. Завършва музикал-
ната консерватория “Нико-
ло Пичини” в Бари с пълно
отличие по пиано, компози-
ция и дирижиране. След това
участва в диригентските кур-
сове в Академия Киджана в
Сиена и е удостоена с по-
четна грамота. Диригентски-
ят й дебют е през 1998 г. с
балета “Пулчинела” на Стра-
вински. Оттогава Джанна ре-
довно дирижира симфоничен
и оперен репертоар с пре-
стижни оркестри; музицира
с най-големите изпълнители
на международната сцена.

Фрата е дирижирала
най-значимите заглавия в
симфоничния и оперния ре-
пертоар. Особено високо
оценени от критиката са
последните й спектакли на
“Набуко” от Верди (режи-
сьор Пиерлуиджи Пици),
“Момичето от Златния За-

пад” на Пучини (режисьор
Ренцо Джакчиери) и трип-
тиха на Пучини, спечелил
наградата за най-добра юж-
нокорейска оперна поста-
новка през 2015 г.

Освен музикално образо-
вание, Джанна Фрата е
завършила и право. Бивш
гостуващ професор в Уни-
верситета Суншин в Сеул
(Корея), тя е председател на
катедрата по композиция в
“Умберто Джордано” във
Фоджа; провежда лекции и
майсторски класове в много
университети по света. Има
многобройни записи, главен
герой е на документални
филми и репортажи, които
описват дейността й. На
7 март 2009 г. е отличена с
титлата “Рицар на Италиан-
ската република” за между-
народните си постижения
като пианистка и диригент-
ка. Последните новини са, че
е назначена за артистичен
директор на Сицилианския
симфоничен оркестър.

сърцето на града. След връщането си от
Франция, с още бурните впечатления от
пътуването, тя направи цикъл от картини,
които показа в Бургас, в галерия “Пролет”.
Година по-късно, спомените и усещанията
от града вълнуват художника по друг на-
чин. Нейният различен поглед към вечната
тема “Париж”, както и меланхолията от
първата среща остават, а носталгията пре-
дизвиква появата на новата й изложба
“Градът”. Парадоксалното е, че тези, по-
скоро минорни чувства материализират мо-
нументалността и мащабите на метропо-
лиса с неговото шеметно движение. Без-
крайните, усукани, снадени и преплетени
линии на човешките чувства и свързаности
са реперите в пътуването сред анонимната
тълпа; съхраняват с нежност и топлота
спомени за лични преживявания, кадри от
познати сцени, звуци, аромати и светлини,
разказва Вихра Пешева.

Стилияна Узунова е родена в София
през 1978 г. През 1997 г. завършва НУИИ
“Илия Петров”, а през 2005-а се дипломи-
ра в Националната художествена академия
в класа на проф. Владислав Паскалев. В
последните десет години прави осем само-
стоятелни изложби. Многобройни са уча-
стията й в общи национални и регионални
изложби, кураторски проекти и престиж-
ни арт форуми. Трето поколение худож-
ник, Стилияна е едновременно виртуозен
гримьор в “Като две капки вода” и кино-
продукциите. Но истинското й призвание
е живописта.

гледате, толкова повече ще откривате. Тя
рисува така, не защото би искала да се
хареса на едни или други ценители на
живописта. Рисува така, защото притежава
вкуса и смелостта да бъде свободна. Да
изразява, да открива и разкрива себе си,
дори да бъде откровена докрай и все пак да
съхрани своята същност, споделя галери-
стката Вихра Пешева.

Стилияна е сред художниците, спече-
лили през 2019 г. престижния конкурс на
СБХ и замина за Париж в Сите дез Ар -
международна резиденция за артисти в

Почина певицата
Рафаела Кара

Една от най-ярките икони на

италианската музика и шоубизнес -

Рафаела Кара, е починала на

78-годишна възраст след продължи-

телно заболяване, съобщиха итали-

ански медии. Истинското име на

Рафаела Кара е Мария Роберта

Пелони. Кариерата й започва в на-

чалото на 70-те години, първият й

голям хит е “A far l’amore comincia

tu”. Тя е и добра танцьорка и десе-

тилетия наред бе водеща на шоу-

програми на италианската общест-

вена телевизия РАИ. Участва във

филми и телевизионни сериали. В

последните години беше треньор в

певчески риалити формати, няколко

години бе водеща на фестивала на

италианската песен в Сан Ремо.

Напусна ни Джон Лоутън

След кратко боледуване, на

29 юни на 74-годишна възраст е по-

чинал Джон Лоутън, съобщи официал-

ният сайт на “Юрая хийп”. Роден е

в Халифакс, Англия, на 11 юли 1946 г.

Става вокалист на “Юрая хийп” през

1977 г. Записва с тях няколко албума

до края на 70-те г., а след това и два

концерта през 2001 и 2003 г. Джон

Лоутън има силна връзка с България -

неколкократно е изпълнявал песента

“July morning” на Калиакра рок фест

в Каварна на 1 юли. Водещ е на

телевизионния проект “Джон Лоутън

представя...”, участва и като актьор

в българския филм “Love.net”. През

2012 г. издава заедно с “Диана експрес”

албума “Силата на мисълта”, компо-

зиран от д-р Милен Врабевски.

СНИМКИ БГНЕС
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Почти в цялата страна ще бъде предимно слънчево,

но над Източна България ще има временни увеличения

на облачността и на отделни места ще превали и

прегърми. Ще духа слаб север-североизточен вятър,

в Източна България - до умерен. Атмосферното

налягане ще бъде малко по-високо от средното

за месеца и ще се задържи почти без промяна.

ВИДИН

35c

СОФИЯ

33c

САНДАНСКИ

33c

ПЛЕВЕН

33c

РУСЕ

31c

ПЛОВДИВ

33c

ВАРНА

28c

БУРГАС

28c

НЕДЕЛЯЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТАДНЕС ПОНЕДЕЛНИК

ТЕЛЕЦ

Ще ви занимават парични
и делови проблеми. Не се
гневете, не предизвиквай-
те спорове.

ОВЕН

Проявете активност в
бизнес делата си предвид
по-засиленото търсене на
продукцията ви.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Водени от амбиции и ин-
тереси, насочете усилия
към срещи и началото на
важни проекти.

22 май - 21 юни

РАК

Бъдете предпазливи при
разговорите. Може нена-
дейно някой да се опита
да ви злепостави.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

С присъствието си ще
бъдете естествени и дип-
ломатични, а това ще ви
донесе делови успехи.

23 юли - 23 август

ДЕВА

С радост ще установите,
че всичко, което досега ви
е създавало проблеми, вече
го няма.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ще се справите успешно с
всички задачи, които ви
предстоят. Погрижете се
и за близките.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Вниквайте и в дребните
неща, за да си гарантира-
те успехи. Обсъждайте
бизнес детайлите.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

С различни очаквания и
нагласи ще започне денят.
Насочете вниманието си
върху проблемите.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Покажете благородство
на характера и благодаре-
те на онези, които ви
подкрепят.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Подходете положително
към това, с което ще се
сблъскате, и ще пожънете
неочакван успех.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Интуицията и трезвата
преценка подсказват към
кого да се обърнете и кому
да вярвате.

ХОРОСКОП

00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.15 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
02.10 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
03.05 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
04.05 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡ì (Ô)
05.05 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬îì (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
09.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬ì
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
21.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)

СЛАБ ДЪЖД СЛЪНЧЕВО ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

30
o
С 29

o
С 30

o
С 30

o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

СЛЪНЧЕВО

31
o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

31
o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

05.10 ƒÓÏ˙Ú Ì‡ ‚ˇ‡Ú‡ Ã‡-
Ì‡ÒÚË ì—‚. “ÓËˆ‡î,
 ˙ÒÚÓ‚‡ „Ó‡ /Ô/

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
08.40 —ÛÚËÌ Ò ”≈‘¿ ≈‚Ó

2020
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ÀˇÚÓ Ò ¡Õ“
11.55 œÂÔÓ˜ËÚ‡ÏÂ ¬‡ÁÓ‚
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 ƒÌÂÒ Ì‡ ”≈‘¿ ≈‚Ó

2020
13.30 »ÒÚËÌÒÍÓÚÓ  ËÓÚÓ ‰Ó-

ÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.45 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
15.00 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.30 ¿Á Ó·Ë˜‡Ï ÊË‚ÓÚÌËÚÂ

‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚ
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ
19.00 Õ‡ „‡ÌËˆ‡Ú‡ Ú‚ ÙËÎÏ

/3 ÂÔËÁÓ‰/
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.30 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡
¡˙Î„‡Ëˇ

20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ¡ËÁÌÂÒ.¡√
21.30 ¬ Í‡‰˙
22.00 ÕÓ˘ÌËˇÚ ÛÔ‡‚ËÚÂÎ Ú‚

ÙËÎÏ /2 ÂÔËÁÓ‰/ (14)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 —Ô‡Òˇ‚‡ÌÂ Ò ıÂÎËÍÓÔ-

ÚÂ ‰ÓÍ. ÔÓÂ‰Ëˆ‡ (14)
23.55 ”≈‘¿ ≈‚Ó 2020: “Â-

ÚÓ ÔÓÎÛ‚ÂÏÂ
00.30 ”≈‘¿ ≈‚Ó 2020: œÓ-

ÎÛÙËÌ‡ÎÌ‡ ÒÂ˘‡ /Á‡-
ÔËÒ/

02.30 »ÒÚÓËˇ.bg —‡ÏÓÒÚÓˇÚÂÎ-
ÌË ‚Î‡‰ÂÚÂÎË ÔÂÁ ¬ÚÓ-
ÓÚÓ ·˙Î„‡ÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Ó

03.30 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË
Ò Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡

04.40 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô/

05.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî /Ô./ -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.8

06.00 ìƒÊË ¿È ƒÊÓ: –ÂÌÂ„‡ÚËî
- ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, ÒÂË‡Î,
ÂÔ.1

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.70

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, Ò.2
ÂÔ.20

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.4 ÂÔ.12,
13

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.131

21.00 ì—Í˙ÔË Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.28

22.00 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.2 ÂÔ.9

00.00 ì—Â‰ÂÏ ˜‡Ò‡ ‡ÁÎËÍ‡î -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.7

01.00 ì»ÒÚËÌÒÍ‡ Î˛·Ó‚î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.105

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -
ÒÂË‡Î, Ò.14 ÂÔ.9, 10

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-

Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ

Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ

Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-

‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)-

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ Ô‡Ú-

Ì¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.10 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

21.45 ì√ÓÎˇÏÓÚÓ ÌÂ·Âî - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

22.45 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - Á‡-

·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ

23.25 Õ‡Ú‡ÎËˇ ¬‡ÎÂÈ. ì—‚‡Ú-

·‡Ú‡ ÒÂ ÓÚÏÂÌˇ!î

01.10 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

03.30 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

05.05 ì√ÓÎˇÏÓÚÓ ÌÂ·Âî - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î



Доматите съдържат лутеин и зеаксантин, които помагат

на очите, предпазвайки ги от вредната синя светлина,

излъчвана от екраните на всички електронни устройства.

Женските орангутани и шимпанзета надживяват мъжките.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

¿Õ“ŒÕ –¿ƒ»◊≈¬, ‡ÍÚ¸Ó
¡Œ… Œ ¬≈À» Œ¬, ÔÓÎËÚËÍ
¡ŒÕ◊Œ √≈Õ◊≈¬,
·Ë‚¯ ÙÛÚ·ÓÎÂÌ Ì‡ˆËÓÌ‡Î
≈ ¿“≈–»Õ¿ “ŒÃŒ¬¿,
ÔËÒ‡ÚÂÎÍ‡
Δ»¬ Œ ¬¿Õ√≈ÀŒ¬, Ò‚ÂÚÓ‚ÂÌ
¯‡ÏÔËÓÌ ÔÓ ÍÎ‡ÒË˜ÂÒÍ‡ ·Ó·‡
◊Î.-ÍÓ. »¬¿Õ ƒ»ÃŒ¬— »,
Ï‡ÚÂÏ‡ÚËÍ
»¬¿Õ “Œ ¿ƒΔ»≈¬, ıÛ‰ÓÊÌËÍ
Ã¿fl ¬¿œ÷¿–Œ¬¿,
ÂÊËÒ¸ÓÍ‡ Ë ÔËÒ‡ÚÂÎÍ‡
œÓÙ. œ≈Õ◊Œ œ≈Õ≈¬, ·Ë‚¯
ÏËÌËÒÚ˙ Ì‡ Ô‡‚ÓÒ˙‰ËÂÚÓ
“¿Õfl ¿Õƒ–≈≈¬¿,
·Ë‚¯ ÏËÌËÒÚ˙
Ì‡ Á‰‡‚ÂÓÔ‡Á‚‡ÌÂÚÓ

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

œÓÙÂÒÓ˙Ú ËÁÔËÚ‚‡ ÒÚÛ‰ÂÌÚ‡:
-  ‡Í‚Ó ÒÂ Â ÒÎÛ˜ËÎÓ ÒÎÂ‰ ÒÏ˙ÚÚ‡
Ì‡ Õ‡ÔÓÎÂÓÌ?
- œÓ„Â·ÂÌËÂ!
-  ÓÎÂ„‡, ÂÎ‡ÚÂ ÔÂÁ ÒÂÔÂÚÂÏ‚Ë,
Á‡ ‰‡ ÔÓ˜ÂÚÂÚÂ 40 ‰ÌË...

Сериалът “Алено сърце”
тръгва на 13 юли по bTV Lady.
Една от най-скъпо продаваните
корейски продукции е адапта-
ция по романа “Изненади на
всяка крачка” на Тонг Хуа. Са-
гата е гледана от над 1 милиард
души по цял свят. А китайската
телевизия Юку откупва правата
за излъчването на сериала за
повече от 8 милиона долара.

Сюжетът разкрива как по
време на пълно слънчево
затъмнение младата Го Хан-
Джин (в ролята Ли Джи-Еун)
неочаквано е запратена назад
във времето и се събужда през
941 година в корейското цар-
ство Горьо.

Портрет на Далай Лама от кубчета на
Рубик бе продаден за 468 250 евро на
аукцион в Париж, съобщи АФП. Творбата,
създадена от прочутия стрийт художник
Инвейдър през 2008 г., първоначално бе
оценена от тръжна къща “Аркюриал” на
300-400 хиляди евро.

Рекордът за подобни произведения оба-
че принадлежи на “Рубик Космос” от същия
творец, продаден за 492 600 евро през
декември миналата година. “Рубик Мона
Лиза” също е с по-висока цена - 480 200

Изследователи от университета във
Вашингтон (САЩ) проведоха проучва-
не, оценяващо вероятността до 2100-а
всеки да доживее до 120 години. Спо-
ред получените данни съществува над
99% шанс продължителността на жи-
вота да достигне 126-130 години още
този век. Проучването установи, че
вероятността някои индивиди да от-
празнуват своя 126-и рожден ден е
89 на сто, а до 128 години може да
доживеят 44% от хората. Според екс-
перти 13% от жителите на света ще
отпразнуват 130-годишнина.

Експертите анализираха демограф-
ските прогнози и статистиката за оце-
ляването на възрастните, включваща и
най-нови данни.

Български антарктици ще са
гости на партито на покрива на
“Музейко”, където ще споделят
любопитни факти от пребива-
ването им на ледения конти-
нент. Присъстващите ще имат
възможност на 8 юли, от 19 ч.,
да се запознаят на живо с из-
следователи и логистици, уча-
стници в ежегодните експеди-
ции и поддържащи нашата ан-
тарктическа база на остров
Ливингстън. Всички желаещи
ще видят и ще се докоснат до
истинското оборудване и еки-
пировка, използвана на Антарк-
тида, а също така ще разберат
какво е всекидневието по вре-
ме на експедициите.

Далеч на юг се простира
широката ледена пустиня на
Антарктида. Някога там е било
толкова топло, колкото в Кали-
форния днес, но сега ниските

Български антарктици
ще се качат на покрив
Гостите на партито ще научат защо базата ни е именно
на остров Ливингстън и как се живее на ледения континент

„Алено сърце”
тръгва и у нас

Ще живеем
до 120 години

СНИМКА БГНЕС

За създаването на тази творба
Инвейдър е използвал
225 кубчета на Рубик

евро. Тази творба е първата, включена в
поредицата световни шедьоври, озаглавена
Rubik Master Pieces.

Инвейдър е известен със своите улични
изяви в десетки градове в редица страни.
Стрийт художникът дава име на ново на-
правление, характеризирайки своите мозай-
ки като “предметни картини” и “рубику-
бизми”. Самият Инвейдър се определя като
Неидентифициран свободен артист, носи
маска и настоява лицето му да бъде пиксе-
лизирано за редките му появи пред камера.

температури правят континен-
та труден за обитаване. Антарк-
тида няма постоянни жители, но
по всяко време там пребивават
от 1000 до 5000 души от раз-
лични държави, населяващи
станции, разпръснати в целия
континент, в които се извършват

изследвания в различни области
на науката. Защо тези учени са
избрали доброволно да живеят
на Антарктида въпреки сурови-
те условия? Какви научни из-
следвания и проекти се извър-
шват на базата? А също така ще
научат как България е станала

една от антарктическите държа-
ви и защо базата ни е именно на
остров Ливингстън.

За начало д-р Стефан Велев
ще пренесе публиката в една
различна Антарктида, покрита с
растителност, сред която бро-
дят динозаври. Д-р Албена Ата-
насова пък ще разкаже за отго-
ворностите и предизвикателст-
вата пред единствения лекар на
антарктическата база. От нея
гостите ще разберат как се под-
хожда към сериозен медицински
проблем толкова далеч от циви-
лизацията. Инж. Петър Сапун-
джиев ще разясни как се изграж-
дат подходящи условия за жи-
вот и работа на такова непри-
ветливо място като Антарктида.

Билети за събитието “На
края на света - Ratio Rooftop
Party” са в продажба, а местата
са ограничени.

Любопитни факти за остров Ливингстън и неговите
обитатели ще научат присъстващите на събитието

Портрет на Далай Лама от кубчета на
Рубик бе купен на търг за 468 хил. евро

Корейската продукция
е най-скъпо продаваната
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Бразилия е първият фина-
лист за Копа Америка. Дома-
кините на турнира постигна-
ха изстрадана победа с 1:0
над Перу на Олимпийския
стадион “Нилтон Сантош” в
Рио де Жанейро. Герой отно-
во стана Лукас Пакета (35), а
съперниците си размениха по
едно полувреме. Вратарят на
Перу Педро Галесе (19) на-
прави две невероятни спася-
вания в рамките на секунди,
като първо отрази изстрел на
Неймар отблизо, а след това
спря и Ричарлисон при опита

Бразилия е на 21-ви финал
за Копа Америка

му за добавка.
В 35-ата мин. Неймар на-

хлу в наказателното поле,
финтира двама бранители и
върна към точката на дузпа-
та, където Лукас Пакета от
движение порази целта. Мал-
ко преди паузата той с глава
пропусна да удвои.

След нея перуанецът
Джанлука Лападула (50) шу-
тира остро, но Едерсон спа-
си. Расиел Гарсия (52) стре-
ля неточно, а в 61-вата Едер-
сон спаси удара му. Бразил-
ският страж излезе неразче-

СНИМКА БГНЕС

Лукас Пакета вкарва за 1:0 за Бразилия срещу Перу

тено, но Александър Каленс
с глава не намери опразнена-
та врата.

Бразилия за 21-ви път в
историята е на финал и ще
защитава титлата си от 2019

г. Другия финалист излъчиха
Аржентина и Колумбия но-
щес.

Мажоритарният собственик на
Левски Наско Сираков се е разбрал с
Борислав Цонев и Радослав Цонев и
те ще подпишат нови договори. След
втората тренировка за седмицата аб-
солютният голмайстор на “сините”
разговарял с близнаците и те се съгла-
сили да продължат престоя си на “Ге-
орги Аспарухов” при условие да им
се изплати дължимото.

За това настояват и другите фут-
болисти, за да подпишат нови дого-
вори.

Българският на-
ционал Петко Хрис-
тов вече е футболист
на Специя, обявиха
официално от итали-
анския клуб. Цент-
ралният защитник
пристига при “орли-
те” от Лигурия с
трансфер от Фиорен-
тина. Договорът му е
за 4 години. Итали-
анците приветстват
юношата на Славия и

Котка нахлу на корта и
прекъсна разиграването в мача
на Димитър Кузманов (№246)
от I кръг на “Чалънджър”-а в
Перуджа, който е с награден
фонд 44 820 евро, но и тя не
попречи българинът да се поз-
драви с впечатляващ успех след
обрат с 2:6, 6:3, 7:6 (2) срещу
Федерико Гайо (Ит), №145 в
света и №3 в схемата. Плов-
дивчанинът триумфира след
убедителна игра в тайбрека за

Юношеската щафета на 4 по 100 м свободен стил
постави национален рекорд за мъже и се класира на
финала в дисциплината на европейското първенство по
плуване за юноши и девойки в Рим.

Йосиф Миладинов, Дениел Нанков, Калоян Левтеров
и Петър Мицин заеха пето място в сериите с време
3:23,17 мин. Досегашното върхово постижение при
мъжете бе на щафетата ни на световното първенство в
Казан 2019 г. - 3:24,64 мин.

Силно плуване на последен пост направи 15-годиш-
ният Петър Мицин, който бе най-бърз от четиримата с
50,12 сек.

Първо време в сериите показа Румъния - 3:21,18
мин. Финалът беше снощи.

Плувците с рекорд в РимКотка на корта не спря Кузманов

общо 2:43 ч.
При 5:6 в третия сет и пре-

димство за Мико, талисманът
на кортовете в Перуджа Ами-
ка ненадейно се появи на кор-
та. Прекъсването се отрази
добре на Мико, който спаси
два мачбола и прати мача в
тайбрек. В него пловдивча-
нинът дръпна с 4:0 и набързо
реши мача в своя полза.

На осминафиналите втора-
та ракета на България ще

срещне днес босненеца Нер-
ман Фатич (№340), победил
Педро Качин (Арж, №276) с
6:4, 7:6 (5).

С успеха над Гайо Кузма-
нов ще прибави 8 т. в актива си
и ще попадне в топ 240, което
ще му осигури място в квали-
фикациите и на US Open. 27-
годишният българин дебютира
по-рано в пресявките и на “Ро-
лан Гарос”, и на “Уимбълдън”,
но отпадна още на старта им.

Цоневи остават
в Левски
Бившият собственик Васил Божков
скептичен към новия спонсор

Сираков ги уверил, че след подпи-
сването на договора с германската
фирма ще дойдат свежи пари в клуба.
Очаква се “сините” да подпишат ско-
ро и нов спонсорски договор с Палмс
Бет, като компанията може да стане
основен спонсор на тима след Нова
година.

За да играят на “Герена” братята
са отхвърлили солидно предложение
от евробоеца Арда да получават по
10 000 евро. Ситуацията около тях
дебнеха Берое и Славия.

Бившият собственик на Левски Ва-
сил Божков обаче е скептичен и опре-
дели като “балон” новия партньор на
26-кратните шампиони. “Някои от
средствата, които давах в Левски, бяха
под формата на кредити заради регу-
лациите на УЕФА - за да може Левски
да получи лиценз. Феновете добре
помнят какво направих на “Герена”.
Новият спонсор ли? Това е поредни-
ят балон. Нищо добро не очаква Лев-
ски”, каза Божков в “Денят с Веселин
Дремджиев” по TV1.

Петко Христов премина в Специя
му пожелават успеш-
ни изяви на стадион
“Алберто Пико”,
където играе и Анд-
рей Гълъбинов.

Роденият през
1999 г. още като
юноша преминава от
Левски в Славия и с
“белите” дебютира в
елита. През лятото
на 2017 г. е закупен
от Фиорентина, но
след сезон в дубли-

ращия отбор е пра-
щан на обиграване в
Серия “С” с екипите
на Тернана, Бишелие
и Про Верчели. Вече
на 21 години Хрис-
тов има 4 мача в
мъжкия национален
отбор. Дебютира на
31 март 2021 г. сре-
щу Северна Ирлан-
дия, а след това игра
срещу Словакия, Ру-
сия и Франция.

ФУТБОЛ
ПО БНТ 1

8.40 Сутрин с УЕФА
Евро 2020
12.45 Днес на УЕФА
Евро 2020
ПО БНТ 3

21.25 Днес на УЕФА
Евро 2020
23.55 Трето полувреме
ПО НОВА

22.00 Англия - Дания,
полуфинал
23.55 Студио
“UEFA EURO 2020”
ПО ДИЕМА СПОРТ 2

18.00 Левски - Локо Сф
ПО ДИЕМА СПОРТ

20.00 Лудогорец -
Шахтьор Солигорск
ПО ЕВРОСПОРТ 1

КОЛОЕЗДЕНЕ
12.55 Обиколка на Франция,
XI етап
ОЛИМПИЙСКИ ИГРИ
22.00: “Нечовешко”
23.00 “Бен Джонсън - застигнат
единствено от истината”
ПО ЕВРОСПОРТ 2

ТЕНИС
14.00, 14.45 “Уимбълдън”
ОЛИМПИЙСКИ ИГРИ
1.00 “Дуел - Команечи
срещу Байлс”
1.30 “Дуел - Люис срещу Болт”
2.00 “Дуел - Шпиц срещу Фелпс”

ГЛЕДАЙТЕ


